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INFORMACE O ČINNOSTI ORGÁNŮ MĚSTA 
OD 15. 11. 2015 DO 15. 12. 2015

RADA MĚSTA:
ÚSSM:
• Schvaluje přijetí  paní Jarmily Bekrové 

a paní Bohumily Nožičkové do Domo-
va pro seniory.

• Schvaluje přidělení bytu č. 12 v Domě 
s pečovatelskou službou, na adrese 
Nová Paka, Jiráskova 1830, paní Soně 
Raisové, bytem Bělá u Pecky 51.

Majetky:
• Ukládá majetkovému odboru zve-

řejnit záměr prodeje pozemků parc. 
č. 430/30, zahrad, o výměře 82 m2, 
pozemku parc. č. 430/31, zahrada, 
o výměře 52 m2 oba pozemky k. ú. 
Vrchovina.

• Rada města doporučuje ZM schvá-
lit prodej pozemku parc. č. 430/30, 
zahrada, o výměře 82 m2 a pozemku 
parc. č. 430/31, zahrada, o výměře 
52 m2, oba pozemky k. ú. Vrchovina, 
do vlastnictví pana Michala Skákalí-
ka, Vrchovina 172, 509 01 Nová Paka 
za cenu 200 Kč/m2 .

• Kupující uhradí veškeré náklady spo-
jené s koupí pozemku.

• Ukládá majetkovému odboru zve-
řejnit záměr směny pozemků dle 
GP č. 490-308/2015: pozemek parc. 
č. 204/1 o výměře 142 m2, část po-
zemku parc. č. 1061/2 o výměře 120 
m2 , část pozemku parc. č.  221 o vý-
měře 109 m2, všechny pozemky k. ú. 
Vrchovina za části  pozemků zapsa-
ných na LV 189 k. ú. Vrchovina o cel-
kové výměře 371 m2. 

• Rada města doporučuje ZM schvá-
lit směnu pozemků dle GP č. 490-
308/2015 zpracovaného fi rmou ZPK 
s.r.o, Nová Paka:

• pozemek parc. č. 204/1 o výměře 
142 m2, část pozemku parc. č. 1061/2 
o výměře 120 m2 , část pozemku parc. 
č.  221 o výměře 109 m2, všechny po-
zemky k. ú. Vrchovina ve vlastnictví 
města Nová Paka, za části  pozemků 
zapsaných na LV 189, k. ú. Vrchovina 
o celkové výměře 371 m2 ve vlastnic-
tví pana Oldřicha Vágnera, bytem Vr-
chovina 52.

• Město Nová Paka uhradí veškeré ná-
klady spojené se směnou pozemků.

• Ukládá majetkovému odboru zve-
řejnit záměr prodeje pozemku parc. 

č. 1712/3, ostatní plocha – manipulační 
plocha, výměra 63 m2 , k. ú. Nová Paka.

• Rada města doporučuje ZM schválit 
prodej pozemku parc. č. 1712/3, ostat-
ní plocha – manipulační plocha, výmě-
ra 63 m2 , k. ú. Nová Paka do vlastnic-
tví Jiřího Pilaře, Vrchovina 27, 509 01 
Nová Paka za cenu 500 Kč/m2 .

• Kupující uhradí veškeré náklady spo-
jené s koupí pozemku.

• Doporučuje ZM schválit výkup čás-
ti  pozemků pod povrchem asfaltové 
komunikace dle GP č. 139-509/2015 
do vlastnictví města Nová Paka 
od níže uvedených vlastníků za cenu 
300 Kč/m2.

• Petr Jelínek, Přibyslav 55, 509 01 
Nová Paka

• část pozemku 374/3 – díl a) o výměře 
16 m2 

• Eva Bažantová, K Hájku 1712, 509 01 
Nová Paka (spoluvlastník ½)

• Ing. Vladimír Jiřička, U Studénky 1296, 
509 01 Nová Paka (spoluvlastník ½)

• část pozemku 372 – díl b) o výměře 
8 m2 

• Jiří Čermák, Přibyslav 34, 509 01 Nová 
Paka

• část pozemku st. 51 – díl c) o výměře 
8 m2 

• Vladimír Sova, Podvinný mlýn 2126/1, 
Libeň, 190 00 Praha (spoluvlastník ½)

• Marie Sovová, Růžinovská 1227/16 
Krč, 142 00 Praha 4 (spoluvlastník ½)

• část pozemku st. 52 – díl d), e) o vý-
měře 10 m2

• Marta Řeháková, Vysočanská 233/93, 
190 00 Praha (spoluvlastník ½)

• Robert Řehák, Breitcetlova 879/7, 
198 00 Praha 9- Černý Most (spolu-
vlastník ½) 

• část pozemku 390 – díl f) o výměře 
23 m2 

• Schvaluje uzavření smlouvy o právu 
provést stavbu vodovodní přípojky 
na pozemcích ve vlastnictví města 
Nová Paka parc. č. 4190/1, 4189/1, 
4191/1 k. ú. Nová Paka ve prospěch 
pana Vladimíra Zapadlo, U Teplárny 
1307, 509 01 Nová Paka

• Schvaluje uzavření smlouvy o právu 
provést stavbu: Chodníky podél silnice 
I/16 – Nová Paka, na pozemcích parc. 
č. 1684, 1683, 4097/2 k. ú. Nová Paka

• Ukládá majetkovému odboru zveřej-
nit záměr prodeje pozemků par. č. 
303/24, 303/18, části  parc. č. 357/27 
a části  parc. č. 357/4, všechny k. ú. 
Kumb. Újezd celkem o výměře cca 
4041 m2

• Rada města doporučuje ZM schvá-
lit prodej pozemků par. č. 303/24, 
303/18, část parc. č. 357/27 a část 
parc. č. 357/4, všechny k. ú. Kumb. 
Újezd o celkové výměře cca 4041 
m2 společnosti  Docar, s.r.o., Pražská 
1670, Nová Paka, DIČ CZ 27517870 
za cenu 650 Kč/m2.

Ukládá majetkovému odboru zveřejnit 
záměr výpůjčky:
• - části  pozemku parc.č. 550/3 k.ú. 

Šti kov
• - staveb umístěných na pozemku par-

c.č. 440/2 a 550/3 k.ú. Šti kov (objekt 
kotců, 3 mobilní kontejnery)

• Schvaluje uzavření smlouvy o právu 
provést stavbu a uložení splaškové 
kanalizace a vodovodního řadu do po-
zemků ve vlastnictví města Nová Paka 
parc. č. 4102/7, 4029/1, 4102/8, 3887, 
4030, 4036/1, 4019, 4021, 4034, 
4029/1, 4031, 4022, 2574, 4025, 2580, 
2582, 4027, 3891/4, 3895/5 k. ú. Nová 
Paka ve prospěch investora VOS Jičín 
a.s., Na Tobolce 428, 506 01 Jičín. 

• Doporučuje ZM schválit výkup po-
zemků p. č. 3477/2, výměra 350 m2, 
orná půda a pozemek p. č. 3477/3, 
výměra 502 m2, orná půda, oba k. ú. 
Heřmanice u Nové Paky od vlastníka 
Ing. Libora Lukeše, Ruská 1428, Nová 
Paka za dohodnutou cenu 50 Kč/m2.

Dotace:
• Schvaluje přijetí  „Smlouvy č. 15JPO03-

0140 o poskytnutí  dotace z rozpoč-
tu Královéhradeckého kraje pro rok 
2015 – účel 3.“, na odbornou přípravu 
velitelů a strojníků SDH a za uskuteč-
něný zásah jednotky na výzvu územně 
příslušného operačního a informač-
ního střediska HZS kraje mimo její 
územní obvod a na věcné vybavení 
neinvesti ční povahy.

• Rada města schvaluje přijetí  před-
mětné dotace ve výši 11 000 Kč 
do rozpočtu města Nová Paka. 
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• Schvaluje poskytnutí  dotace ve výši 
45 000 Kč z prostředků města pro 
1. FK Nová Paka

• Rada města schvaluje veřejnopráv-
ní smlouvu mezi městem Nová Paka 
a 1. FK Nová Paka.

• Schvaluje poskytnutí  dotace ve výši 
4 000 Kč z prostředků SV pro Antoní-
na Pleváka.

• Rada města schvaluje veřejnopráv-
ní smlouvu mezi městem Nová Paka 
a Antonínem Plevákem.

• Schvaluje uzavření veřejnoprávní 
smlouvy s Unií sportu Jičínska o po-
skytnutí  dotace ve výši 5 000 Kč.

• Doporučuje ZM schválit poskytnu-
tí  dotace na činnost v roce 2016 TJ 
Bruslařskému klubu Nová Paka ve výši 
1.700.000,- Kč na činnost, ve výši 
100.000,- Kč na bruslení škol a školek 
a ve výši 50.000,- Kč na úpravu tratí  pro 
běžky v celkovém součtu 1.850.000,- 
Kč z rozpočtu města Nová Paka 2016 
a uzavření veřejnoprávní smlouvy.

• Doporučuje ZM schválit poskytnutí  
dotace na činnost v roce 2016 Tě-
locvičné jednotě Sokol Nová Paka 
1.500.000,- Kč na činnost, ve výši 
260.000,- Kč na činnost pro fotbal 
v celkovém součtu 1.760.000,- Kč 
z rozpočtu města Nová Paka 2016 
a uzavření veřejnoprávní smlouvy.

• Doporučuje ZM schválit poskytnutí  
dotace na činnost v roce 2016 1. Fot-
balovému klubu Nová Paka z.s. ve výši 
500.000,- Kč z rozpočtu města Nová 
Paka 2016 a uzavření veřejnoprávní 
smlouvy.

• Doporučuje ZM schválit poskytnutí  
dotace na činnost v roce 2016 TJ Nová 
Paka ve výši 500.000,- Kč z rozpočtu 
města Nová Paka 2016 a uzavření  ve-
řejnoprávní smlouvy.

• Doporučuje ZM schválit poskytnutí  
dotace na činnost v roce 2016 KLU-
BU SPORTU PRO VŠECHNY Nová Paka 
ve výši 100.000,- Kč z rozpočtu města 
Nová Paka 2016 a uzavření veřejno-
právní smlouvy.

• Doporučuje ZM schválit poskytnutí  
dotace na činnost v roce 2016 Autoklu-
bu v AČR Nová Paka ve výši 100.000,- 
Kč z rozpočtu města Nová Paka 2016 
a uzavření veřejnoprávní smlouvy.

• Doporučuje ZM schválit poskytnutí  do-
tace na činnost v roce 2016 TENIS CEN-
TRU NOVÁ PAKA o.s. ve výši 100.000,- 
Kč z rozpočtu města Nová Paka 2016 
a uzavření veřejnoprávní smlouvy.

• Doporučuje ZM schválit poskytnutí  
dotace na činnost v roce 2016 Tenisu 
Nová Paka, z.s. ve výši 100.000,- Kč 

z rozpočtu města Nová Paka 2016 
a uzavření veřejnoprávní smlouvy.

• Schvaluje poskytnutí  dotace na čin-
nost v roce 2016 Sportovnímu klubu 
LOB Nová Paka ve výši 50.000,- Kč 
z rozpočtu města Nová Paka 2016.

• Rada města schvaluje veřejnopráv-
ní smlouvu mezi městem Nová Paka 
a Sportovním klubem LOB Nová Paka.

• Schvaluje poskytnutí  dotace na čin-
nost v roce 2016 Velocipéd klubu 
Nová Paka ve výši 20.000,- Kč z roz-
počtu města Nová Paka 2016.

• Rada města schvaluje veřejnopráv-
ní smlouvu mezi městem Nová Paka 
a Velocipéd klubem Nová Paka.

• Schvaluje poskytnutí  dotace na čin-
nost v roce 2016 BAC BAKAKU ZV80 
o.s. ve výši 20.000,- Kč z rozpočtu 
města Nová Paka 2016.

• Rada města schvaluje veřejnopráv-
ní smlouvu mezi městem Nová Paka 
a BAC BAKAKEM ZV80 o.s.

• Schvaluje poskytnutí  dotace na čin-
nost v roce 2016 Sportu proti  barié-
rám, z.s. ve výši 50.000,- Kč z rozpoč-
tu města Nová Paka 2016.

• Rada města schvaluje veřejnopráv-
ní smlouvu mezi městem Nová Paka 
a Sportem proti  bariérám, z.s.

• Schvaluje dotaci z rozpočtu města 
Nová Paka, ve výši 49.500,- Kč, Ob-
lastní charitě Jičín, se sídlem Jičín, 
Na Jihu 553, na nákup vybavení pro 
vznikající Nízkoprahové zařízení pro 
děti  a mládež v Nové Pace. 

• Rada města schvaluje Veřejnopráv-
ní smlouvu o poskytnutí  dotace 
z rozpočtu města Nová Paka, ve výši 
49.500,- Kč, Oblastní charitě Jičín, se 
sídlem Jičín, Na Jihu 553, na nákup vy-
bavení pro vznikající Nízkoprahové za-
řízení pro děti  a mládež v Nové Pace. 

• Doporučuje ZM schválit žádost o do-
taci z rozpočtu Města Nová Paka 
na rok 2016 pro organizaci Místo z.s. 
ič. 26637561 Kpt. Fejfara 146 Nová 
Paka ve výši 200 000 Kč na provoz psí-
ho útulku.

• Ruší usnesení 9/22/15/RM.
• schvaluje žádost o dotaci Klubu přá-

tel železnic Českého ráje IČ: 49294211 
U Nádraží 1296 Turnov, za jízdy par-
ních vlaků v době Slavností  Sluno-
vratu 20. 6. 2015 ve výši 20 000 Kč, 
a Mikulášských jízd 6. 12. 2015 ve výši 
15 000,- Kč.

• Schvaluje uzavření veřejnoprávní 
smlouvy s Junákem – český skaut, 
středisko Sopka Nová Paka, z. s., 
IČ 60116421, o poskytnutí  dotace 
ve výši 49.000 Kč.

Veřejné zakázky a investi ce:
• Jmenuje členy a náhradníky hodnotí -

cí komise veřejné zakázky: „Dodávka 
a montáž informačních směrových ta-
bulí pro Sportovně regenerační cent-
rum v Nové Pace“. 

• členové - Ing. Ladislav Stuchlík; 
Ing. Marti n Šimáček; Ing. Marti n Nykl; 
Mgr. Josef Cogan; Pavel Bouchner 

• náhradníci - Ing. Irena Grimová; Bc. Jiří 
Zaplatí lek; Milan Birtus; Ing. Lenka 
Nyklová;Mgr. Milan Pospíšil.

• Jmenuje členy a náhradníky hodnotí cí 
komise veřejné zakázky: „Dodávka in-
frakabiny pro Sportovně regenerační 
centrum v Nové Pace“.

• členové - Ing. Ladislav Stuchlík; 
Ing. Marti n Šimáček; Ing. Marti n Nykl; 
Mgr. Josef Cogan; Pavel Bouchner 

• náhradníci - Ing. Irena Grimová; Bc. Jiří 
Zaplatí lek; Milan Birtus; Ing. Lenka 
Nyklová; Mgr. Milan Pospíšil.

• Souhlasí s uzavřením Smlouvy o bu-
doucí smlouvě o zřízení věcného 
břemene (3DHM150157) na akci: „ 
Nová Paka – ulice Lomnická (prů-
tah sil II/284) rekonstrukce dešťové 
kanalizace včetně přípojek“ mezi 
Povodím Labe s. p., Víta Nejedlého 
951/8, 500 03 Hradec Králové a měs-
tem Nová Paka, Dukelské náměstí  39, 
509 24 Nová Paka.

• Schvaluje vyhlášení poptávkového ří-
zení na provozovatele plavecké školy 
v Bazénu Nová Paka.

• Schvaluje výsledek výběrového říze-
ní na akci: „Dodávka a montáž infor-
mačních směrových tabulí pro Spor-
tovně regenerační centrum v Nové 
Pace“ a na základě doporučení hod-
notí cí komise souhlasí s uzavřením 
smlouvy o dílo s vítězným uchazečem 
fi rmou Ing. Petr Svoboda PS-GRAPH, 
Brada 31, 506 01 Jičín, IČ: 42921414, 
která podala nejvýhodnější cenovou 
nabídku.

• Výsledek výběrového řízení na akci: 
„Dodávka infrakabiny pro Sportovně 
regenerační centrum v Nové Pace“ 
a na základě doporučení hodnotí cí 
komise souhlasí s uzavřením smlou-
vy o dílo s vítězným uchazečem fi r-
mou DYNTAR spol. s r.o., Viti něves 
132, 506 01 Jičín, IČ: 27512614, která 
podala nejvýhodnější cenovou na-
bídku.

• Schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě 
o dílo s fi rmou OBIS, spol s r. o. Při-
byslavská 200, 509 01 Nová Paka, 
IČ: 60933682, na akci ,,Oprava vodo-
jemu Radkyně“.

• Schvaluje Dodatek č. 6 ke smlouvě 
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o dílo s fi rmou Metrostav, a. s., Kože-
lužská 2450/4, Libeň 180 00 Praha 8, 
IČ: 00014915 

• Schvaluje výsledek poptávkového 
řízení na provozovatele Sportbaru 
ve vstupních prostorách Bazénu Nová 
Paka. Vítězným poskytovatelem je fi r-
ma LA BELLA SUN s. r. o., IČ 03408485.

• Schvaluje Dodatek č. 1 ke smlou-
vě o dílo s fi rmou MSV Liberec 
s.r.o., Kralická 79, 460 07 Liberec 7, 
IČ: 61328952 na akci ,,Oprava výtahů 
v DPS Jiráskova ul. 1830, Nová Paka“.

• Ruší výběrové řízení na akci: „Rege-
nerace sídliště Studénka v Nové Pace 
– IX. Etapa“ z důvodu nepřidělení do-
tace na realizaci akce od Ministerstva 
pro místní rozvoj.

• Schvaluje smlouvu o dílo s uchaze-
čem DYNTAR spol. s r.o., Viti něves 
132, 506 01 Jičín, IČ: 27512614 na akci 

,,Dodávka infrakabiny pro Sportovně 
regenerační centrum Nová Paka“.

• Schvaluje smlouvu o dílo s uchazečem 
Ing. Petr Svoboda PS-GRAPH, Brada 
31, 506 01 Jičín, IČ: 42921414 na akci 
,,Dodávka a montáž informačních 
směrových tabulí pro Sportovně re-
generační centrum v Nové Pace“. 

• Schvaluje Smlouvu o zhotovení pro-
jektové dokumentace a obstará-
ní souvisejících záležitostí  na akci: 
„Úprava Muzejního náměstí “ v Nové 
Pace, se zhotovitelem Ing. arch. Mar-
ti nem Doubkem, Tyršova 532, 509 01 
Nová Paka, ČKA 04 029, IČ: 737 908 85

Školství a kultura:
• V souladu s ustanovením § 102 odst. 

2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení), ve zně-
ní pozdějších předpisů a v souladu 

s ustanovením § 166 odst. 
2 zákona č. 561/2004 Sb., 
o předškolním, základ-
ním, středním, vyšším 
odborném a jiném vzdě-
lávání (školský zákon), 
ve znění pozdějších před-
pisů, a s ohledem na vý-
sledky konkursního řízení 
rozhodla o jmenování 
paní Michaely Pospíši-
lové s účinností  od 1. 1. 
2016.
• V souladu s usta-
novením § 102 odst. 
2 písm. b) zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), ve zně-
ní pozdějších předpisů 
a v souladu s výsledky 
výběrového řízení roz-
hodla o jmenování paní 
Ivety Mečířové s účinnos-
tí  od 1. 1. 2016 do funkce 
ředitelky Městského mu-
zea v Nové Pace?

TermoReal:
• Bere na vědomí 
ve funkci valné hromady 
společnosti  TermoReal 
s.r.o. zprávu o hospodaře-
ní společnosti  za rok 2014.
• Rada města schvalu-
je rozhodnutí m jediného 
společníka obchodní spo-
lečnosti  TermoReal s.r.o. 
rozdělení hospodářského 
výsledku za rok 2014 dle 
předloženého návrhu.
• Schvaluje a doporu-

čuje zastupitelstvu města poskytnutí  
peněžitého příplatku mimo základní 
kapitál obchodní společnosti  Termo-
Real, s.r.o. dle přiloženého návrhu 
smlouvy.

• Schvaluje uzavření pachtovní smlou-
vy mezi městem Nová Paka jako 
propachtovatelem a společností  Ter-
moReal, s.r.o., IČ 25961004, U Teplár-
ny 1300, Nová Paka jako pachtýřem 
na provozování sportovně regenerač-
ního centra v Nové Pace (bazén).

Ostatní:
• Souhlasí s uzavřením smlouvy s bez-

pečnostní agenturou „SAFETY AGEN-
CY s.r.o.“ k zajištění ochrany osob 
a majetku v době konání „ Předvánoč-
ních trhů 2015“.

• Schvaluje odměnu řediteli společnos-
ti  TermoReal Nová Paka dle návrhu.

• Schvaluje odměnu řediteli Technic-
kých služeb Města Nová Paka dle ná-
vrhu.

• Schvaluje odměnu řediteli Ústavu so-
ciálních služeb Města Nová Paka dle 
návrhu.

• Schvaluje odměny ředitelům škol, 
školských zařízení, kulturních zařízení 
a městské knihovny s ohledem na čin-
nost zařízení za 2. pololetí  roku 2015, 
dle návrhu.

• Souhlasí s  převedením částky 
86 515 Kč z provozní dotace na inves-
ti ční dotaci za účelem nákupu nové 
průmyslové sušičky pro ÚSSM Nová 
Paka

• Schvaluje odpis pohledávek v celko-
vé výši 84 000 Kč, dle přiloženého 
seznamu

• Bere na vědomí přijetí  fi nančního 
daru ve výši 3.100,- Kč od pana Mi-
roslava Krejčího, r.č.630915/1233 by-
tem Nová Paka, ul. 3. května 810 pro 
ÚSSM Nová Paka .

• Bere na vědomí zprávu Ústavu soci-
álních služeb města Nová Paka za rok 
2015 ke dni 30.11. 2015

• Souhlasí, aby organizace Místo, z.s.,-
Nová Paka, IČ 266 37 561 užíval adre-
su ulice Kpt. Fejfara 146, Nová Paka 
jako adresu svého sídla. 

• Schvaluje uzavření městského úřadu 
dne 31. 12. 2015

• Schvaluje žádost 2. mateřské školy 
Školní 1257, o posílení fi nančních pro-
středků o 40 000 Kč, na pokrytí  části  
provozních nákladů odloučeného pra-
coviště mateřské školy.

Úplná znění zápisů a usnesení RM 
na www.munovapaka.cz
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Tak mohu reagovat na vyjádření staros-
ty Josefa Cogana v článku prosincového 
Achátu „Jednal starosta hospodárně?, 
v němž okomentoval moje „námluvy“ 
s MO ODS při komunálních volbách 
v roce 2006. Vezmu to však zkraje.
Samozřejmě, neočekávám, že by pan 
starosta, jak jej znám už nějakou dobu, 
přiznal chybu. Jen podotýkám, že zmí-
něný materiál, publikovaný v listopado-
vém čísle novopackého měsíčníku, není 
názorem jen mým, ale všech opozičních 
zastupitelů a členů kontrolního výboru.
Souhlasím s tí m, a to jsem se starostou 
za jedno, že tělocvična ZŠ Husitská byl 
složitý problém. V té době jsem byl jako 
místostarosta pro investi ce u řešení to-
hoto problému. Tedy vím, jaké byly první 
kroky. To, co bylo pro starostu šokem, 
jsme museli řešit za pochodu s tehdej-
ším ředitelem ZŠ Petrem Ježkem.
Co mne však mírně překvapilo je, jak se 
mi starosta dostal „do hlavy“, kdy tzv. fi -

nanční rovnici sestrojil k obrazu svému! 
Jak už to v jeho mnohomluvných stano-
viscích bývá, vytrhl jen to, co se mu ho-
dilo do krámu. Doporučoval bych, abych 
mohl být stručný, vzít si pro lepší orien-
taci k ruce minulé číslo Achátu: „...žádost 
o státní dotaci jsem poslal sám...“ Další 
výrok: „.. 9, 6 mil. z dotací bych nezís-
kal…“ Jde jen o to, že bych dokázal sdru-
žit dva příspěvky z medvěda tak, jako 
jsem to dokázal při zastřešení zimního 
stadionu. Tehdy to bylo (10 a 9 mil. Kč). 
Doufám, že by to mohlo stačit. Příkladů 
obdobné fi kce je víc. 
Ale co se mě skutečně dotklo, je tvr-
zení pana starosty, že po komunálních 
volbách v roce 2006 jsem „demokrati c-
ky“ písemně předložil ODS nabídku, že 
pokud zůstanu místostarostou, tak pro 
ODS zajistí m post starosty. Nic takového 
jsem neudělal. A tak chci samozřejmě 
vidět originální písemnou nabídku uči-
něnou ODS. Na to jsem skutečně zvědav.

Nikdy jsem neskrýval své zkušenosti  
z práce na radnici s bratry Coganovými. 
Jejich metody, pohybující se mnohdy 
na hraně zákona, nejsou vizí ČSSD.
Napsat, že bych si přál, aby město vrace-
lo celých 9,6 mil. Kč , je ale už opravdu 
„husté“, tehdejší starosta Josef Cogan 
jaksi „zapomněl“, že ČSSD zajisti la z těch 
400 milionů na dotacích víc než polovinu. 
To pan starosta ve své upřímnosti  jaksi 
neuměl a neumí přiznat. Pokud by město 
mělo vracet tuto částku 9,6 mil. Kč, pak 
by je měl vráti t ten, kdo to zpackal. Ur-
čitě to nebyl nikdo z opozičních zastupi-
telů, kteří podali na vedení města trestní 
oznámení na doporučení vyšší právnické 
osobnosti  než jsou bratři Coganové. 
Domnívám se, že pan starosta by měl 
dodržovat heslo z TOPácké volební kam-
paně ve smyslu: Lži ode mě nečekejte!

Franti šek Škvařil, ČSSD,
zastupitel města Nová Paka

ZA MNOHA SLOVY I VÁŽNÉ OBVINĚNÍ

Radní města Nová Paka a pracovníci odboru školství a kultury 
žádají občany, případně patrioty Nové Paky, 
o zapůjčení fotografi í Mariánského schodiště 

ke kostelu Nanebevzetí  Panny Marie z let 1900 – 1940. 

V rámci nového projektu se připravuje celková rekonstrukce schodiště, která 
počítá i s osazením boční balustrády buď v podobě do roku 1906, nebo v po-

době z 30. let. Všem, kteří fotografi e, případně jiné materiály, poskytnou
děkujeme předem za ochotu.

Za realizační team
starosta města Mgr. Josef Cogan 

SLAVNOSTNÍ DEN V DOMEČKU PLNÉM KOLEČEK
Ve čtvrtek 26. 11. 2015 proběhl v DPK 
slavnostní den. Završila se více než roční 
snažení a my jsme přebrali velkopros-
torový automobil a ofi ciálně zprovoznili 
výtah v DPK. Při této příležitosti  jsme 
také DOMEČEK otevřeli veřejnosti , aby 
se všichni zájemci mohli podívat, co se 
to děje s objektem ti skárny ve Staré Pace 
a jak jsme již dokázali využít získanou 
podporu.
Slavnostní den jsme začali na dvoře 
DPK, kde návštěvníky přivítal „Dětský 
pěvecký sbor ZŠ Masarykova ze Staré 
Paky“ pod vedením paní učitelky Soni 
Stuchlíkové. Pěvecký sbor přímo pro tuto 
příležitost secvičil se svým spolužákem 
Járou Tomešem, který je na vozíku, vel-

mi emoti vní písničku skupiny The Tap 
Tap „Řiditel autobusu“ a navodil krás-
nou předvánoční atmosféru vánočními 
písněmi.

Předání velkoprostorového automobilu
První předvánoční dárek, velkoprostoro-
vý automobil Ford Tourneo Custom, jsme 
získali v rámci společného projektu Konta 
Bariéry a Globus ČR: AUTO BEZ BARIÉR.
Nový automobil bude sloužit zejmé-
na sociálním službám (doprava více 
klientů na společné akce a přeprava 
kompenzačních pomůcek), sportovním 
akti vitám (doprava handicapovaných 
sportovců a přeprava sportovních 
pomůcek na sportovní akce), chráněným 

dílnám (doprava zdravotně posti žených 
zaměstnanců do a z práce) a také v bu-
doucnu uživatelům DPK (těžce handi-
capovaným lidem, kteří budou v DPK žít 
a pracovat).
Klíčky od automobilu přebral z rukou 
zástupců Konta Bariéry, paní Indiry Bor-
nové a Kristi ny Jakubcové, Ladislav Kra-
ti na (vedoucí projektu DPK) a poděkoval 
i přítomným zástupcům obchodního 
řetězce Globus ČR, paní Hobíkové, 
a Fordu – AMB Praha, panu Svobodovi. 
Všichni přítomní zástupci popovídali pár 
slov o samotném projektu AUTO BEZ 
BARIÉR a popřáli nám mnoho bezpečných 
kilometrů a aby nám vůz dobře sloužil.
Během slavnostního přebírání au-
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Ve dnech 29. a 30. listopadu 2015 se 
uskutečnil v areálu Života bez bariér, z.ú. 
( ŽBB,z.ú.) v Nové Pace Předvánoční Jar-
mark a Den otevřených dveří. Zdaleka se 
však nejednalo jen o výstavu vlastních 
výrobků, jejich prodej, ale záměrem bylo 
ukázat veřejnosti , co se podařilo ŽBB 
z. ú. za dobu dlouhých 11 let a jak dál. 
Dokumentovaly to nejen nové a rekon-
struované objekty, upravená venkovní 
plocha, ale i rozsáhlá foto výstava pra-
cí prezentující zdaleka ne jednoduchou 
cestu ŽBB z.ú. 
Návštěvníci tak měli možnost seznámit 
se s rozsahem poskytovaných sociálních 

služeb, půjčovnou kompenzačních po-
můcek, prohlídkou provozů chráněných 
dílen, denního stacionáře. Novinkou le-
tošní akce však byla prohlídka vyčleně-
ných prostorů kláštera paulánů. Pouze 
doplním – budova se nachází vedle kos-
tela Nanebevzetí  Panny Marie a spolu 
s ním tvoří nejvýznamnější dominantu 
města Nová Paka. Po zakoupení celého 
areálu v roce 2006 od Královéhradecké-
ho kraje je tento objekt, sloužící kdysi 
jako nemocnice, v majetku ŽBB, z.ú. Jak 
je uvažováno s jeho využití m, jsme se 
zeptali Jitky Fučíkové, ředitelky ŽBB,-
z.ú. (na fotografi i)

Pokud vše bude „klapat“, od zajištění 
fi nancí projektu až po samotnou rekon-
strukci, měl by klášter sloužit jako cen-
trum komplexních služeb pro osoby se 
zdravotním posti žením, seniory i širokou 
veřejnost. Revitalizace této bývalé hlavní 
klášterní budovy představuje nejrozsáh-
lejší a fi nančně nejnáročnější etapu roz-
voje ŽBB, z.ú.. Proto v této době sezna-
mujeme veřejnost se stavem objektu, 
aby si návštěvníci udělali představu, co 
vše je před námi a co bude třeba udě-
lat. Faktem je, že objekt, dle názoru pa-
mátkářů, je ve velice zachovalém stavu. 
Pouze oprýskané zdi, stropy. Jakoby se 

PRO HISTORICKÝ OBJEKT BY MĚLO BÝT UPLATNĚNÍ

tomobilu také promluvila naše paní 
ředitelka a vedoucí sociálních služeb 
Marcela Sedláková, DiS., která přítomné 
seznámila s tí m, v jaké míře poskytujeme 
nepřetržitou terénní osobní asistenci 
(v současnosti  máme již osm osobních 
asistentek a denní kapacitu 18 klientů) 
a jak poziti vní to má dopad na místní 
obyvatele. Její slova potvrdil pan sta-
rosta Staré Paky Josef Dlabola a místo-
starosta Nové Paky Mgr. Milan Pospíšil, 
kteří přislíbili podporu našemu snažení 
i v dalších letech.
Ladislav Krati na závěrem zdůraznil, že 
bez příkladné podpory obce Stará Paka 
a města Nová Paka, bychom nemohli 
terénní osobní asistenci rozvíjet v ta-
kové míře jako dosud, kdy každý rok 
navyšujeme objem služby cca o 20% 
a příští  rok bychom již chtěli pomáhat 25 
klientům denně.

Zprovoznění výtahu v DPK
Na druhý předvánoční dárek, evakuační 
výtah v DPK, se složili lidé z celé ČR 
v rámci adventních pořadů České tele-
vize. Vypadalo to, že vybraná částka 
ve výši téměř 1 780 000 Kč bude na 
výtah stačit, ale nakonec se nám 
značně prodražila stavba šachty, která 
vyžadovala mohutné základy a další 
nečekaná stavební opatření. Naštěstí  se 
během výběrového řízení mezi fi rmami 

objevila společnost KONE, a. s., která 
nám poskytla velice štědrou sponzor-
skou slevu ve výši 200 000 Kč. Díky to-
muto daru jsme se do vybrané částky 
nakonec přece jen vešli a trocha peněz 
zbyla i na další stavební úpravy.
Slavnostní zprovoznění výtahu tedy 
po zásluze začalo poděkováním fi rmě 
KONE, a. s. a pan Rafael Tyml, obchodní 
manažer pro Čechy, nám předal symbol-
ický šek na 200 ti s. Kč, který vyjadřoval 
výši poskytnuté slevy.
Honza Pelikán poté krátce zrekapi-
tuloval, jak instalace výtahu probíhala, 
a poděkoval všem dobrovolníkům, kteří se 
podíleli zejména na bouracích a vyklízecích 
pracích. Mezi další fi rmy, kterým jsme 
děkovali za podporu, patří např. také fi rma 
TYPLT AD, s. r. o. (ta nám zdarma odvážela 
suť) a ELIT plus CZ, s. r. o.
L. Krati na také poděkoval dalším 
podporovatelům, kteří se podílejí na 
úspěšném naplňování projektu DPK. 
Mezi nejvýraznější osobnosti  patří Dan-
iel Polman, který v tomto roce real-
izoval extrémní sportovně-charitati vní 
projekt: Praha – Sněžka … okolo Česka, 
na podporu DPK. Poděkoval také 
namátkou fi rmám VCEST.cz a TROPICO 
za fi nanční podporu.
Mezi podporovatele ale patří také děti  
ze ZŠ Husitská Nová Paka, kteří se svými 
rodiči věnovaly DPK fi nanční podporu 

a vyzdobily svými obrázky na téma „jak 
si DPK představuji“ celé druhé patro. 
Děti  ze ZŠ Masarykova Stará Paka nám 
přišly nejen zazpívat, ale stejně jako žáci 
ZŠ Husitská Nová Paka nám pomáhají při 
sportovních akti vitách. Učni a studenti  
Střední školy gastronomie a služeb Nová 
Paka nám často pomáhají s občerstvením 
a dnes i s obsluhou. Část občerstvení 
nám také opět zajisti l penzion a restau-
race Novopacké sklepy, který na podporu 
naší veřejné sbírky též nabízí TALÍŘ PROTI 
BARIÉRÁM. Tato dlouhodobá regionální 
spolupráce a podpora nás těší nejvíce, 
protože je často odezvou a potvrzením 
toho, že naši činnost děláme dobře.
Moc děkujeme všem lidem, kteří 
na prohlídku dorazili. Moc se omlou-
váme všem, které jsme zapomněli pozvat 
z důvodu obrovského pracovního vypětí  
(během příprav na slavnostní den nás 
také posti hla hloubková kontrola z ins-
pektorátu práce). Věříme, že příští  rok 
budeme lépe připraveni a že opět bude 
co oslavovat.
Děkujeme také všem sponzorům 
a podporovatelům (včetně našich 
dobrovolníků), bez kterých bychom ne-
zvládli téměř nic. Moc si vaší podpory 
vážíme a DĚKUJEME.

Ladislav Krati na,
vedoucí projektu DPK
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zde zastavil čas. Všechna čest původním 
stavařům a dík za pocti vou práci. V sou-
časné době je objekt vyklizen. V řadě 
míst byly prováděny sondy, které ukazují 
historicky cenná sgrafi ta. 
Ale k vaší otázce. Nedávno jsme pozva-
li zástupce samospráv okolních měst 
a obcí ze dvou krajů – našeho Králové-
hradeckého a Libereckého. Z jednání vy-
šla najevo potřeba „odlehčovací“ služby, 
kterou bychom mohli poskytovat. Uve-
du příklad – péče o zdravotně posti žené 
nebo nemocné seniory v rodině, kterou 
posti hla nemoc, mají jet na dovolenou, 
odpočinout si apod. Služba by byla po-
skytována na určitou, potřebnou dobu. 
V objektu by byly dále tzv. chráněné 
byty pro lidi s duševním, mentálním 
posti žením, kteří jsou soběstační. Když 
jsme si dělali průzkum o této službě, už 
dnes bychom měli plnou kapacitu. 
Jinými slovy vyplnění „díry na trhu“ 
a další záměry? 
V prostorách objektu bychom potřebova-
li vlastní stravovací zařízení. Jenom u nás 
je přes stovku klientů a 50 zaměstnanců, 
kdy denně pro mnohé dovážíme jídlo. 

Už jenom toto opatření by pro nás zna-
menalo významný přínos. Chtěli bychom 
zde mít i vlastní zázemí, tedy soustředit 
střediska, která máme na různých mís-
tech v Pace. V projektu uvažujeme o zří-
zení komunitního centra např. zázemí 
s PC technikou pro matky s dětmi, které 
mají vlastní vizi začít samostatně podni-
kat. Myšlenka se líbí i vedení Města Nová 
Paka. Některé prostory kláštera bychom 
využili pro rozrůstající se půjčovnu kom-
penzačních pomůcek, kdy stávající pro-
story již nestačí. Těch plánů, záměrů vy-
užití  restaurovaného objektu je celá řada. 
Tím by se také rozšířila působnost ŽBB 
a tí m i možný nárůst pracovníků.
Ano, jednalo by se cca o 50 – 60 pra-
covníků, kteří by zde našli perspekti vní 
uplatnění. Co je však významné – je po-
sun v jednáních s příslušnými úřady, kdy 
při schválení projektu máme přislíbenou 
podporu Úřadů práce, MÚ v Nové Pace, 
Královéhradeckého i Libereckého kraje . 
Jak tedy dál?
Zatí m je situace taková, že Královéhra-
deckému kraji splácíme za tento ob-
jekt, byly vynaloženy nemalé fi nanční 

prostředky za provedené průzkumy, 
projektovou dokumentaci a nejnutnější 
opravy.
Pokud vyjdou strukturální fondy EU, kdy 
je v rozvaze požadavek na dvousetmili-
onovou dotaci – ta by měla být z 97, 5 
procenta uhrazena. Zbývající úhradu do-
platku přislíbilo vedení MÚ Nová Paka 
i KH. S Libereckým krajem budou probí-
hat další jednání, protože zhruba 30 pro-
cent lidí z tohoto regionu využívá a dále 
by využívalo naše služby. Zde bych chtě-
la ocenit vzájemnou komunikaci těchto 
krajů při pomoci tomuto projektu, který 
v podmínkách ČR nemá obdoby. 
Jaký byl zájem návštěvníků?
Jedním slovem – nebývalý. Mnohé 
z nich, jednalo se zejména o střední 
a starší generaci, sem vedla zvědavost, 
jaký bude osud této budovy, kdysi ne-
mocnice. Mnozí z návštěvníků, bylo to až 
dojemné, si vzpomínali, v kterých míst-
nostech leželi, kdo je operoval, jaká byla 
péče zdravotního personálu. Připomínali 
si i jména lékařů, zdravotních sestřiček. 
Věru, takové zařízení nám tady hodně 
pomáhalo. Přicházeli sem lidé nejen 
z Paky, ale například z Hradce Králové, 
Rovenska pod Troskami, Semil a z řady 
dalších měst, obcí. Dokonce jsme tady 
měli návštěvu i z USA. „Tady v těchto 
prostorách jsem se narodil,“ řekl mi je-
den z návštěvníků a přál si – nejen on - 
aby tento historický objekt „Hradčany“ 
Nové Paky, sloužil opět stávajícím gene-
racím. Aby poskytoval služby lidem, kteří 
je potřebují. 

Oldřich Houška 

Druhý čtvrtek v prosinci se v packém 
skautském domě konala poslední letošní 
schůze novopacké pobočky Konfederace 
politi ckých vězňů. Předsedkyně pobočky 
Blanka Čílová, která řídila schůzi, nejprve 
přivítala hosty, mezi kterými byli mimo 
jiné i Sergej Solověv a Michal Kuchta. Na-
dále se program schůze zabýval nedávným 
sněmem Konfederace politi ckých vězňů, 
který se konal v Praze. Účastníci sněmu se 
podělili s přítomnými o své dojmy z tamní-
ho jednání. Nejzajímavější informací bylo 
opětovné zvolení do čela Konfederace 
politi ckých vězňů dosavadní předsedkyně 
této organizace Naděždy Kavalírové. 
Dále se zde, podobně jako na celostátním 
sněmu, jednalo o současném největším 
problému KPV, což je úbytek členů vlivem 
jejich stárnutí  členů a z toho plynoucích 
zdravotních problémů a jejich případných 
úmrtí . Dále musíme zmínit i poměrně přís-

né podmínky přijímání nových členů, kdy 
mohou být členy KPV pouze politi čtí  věz-
ni, jejich manželky nebo manželé a děti . 
„Škoda, že nemůžeme v tomto ohledu 
být více benevolentní ke svým přátelům 
a těch máme dost“, řekla k tomu problé-
mu Blanka Čílová. V některých poboč-
kách KPV se ztrácí pomalu jednota, ale 
ztrácí se i jednota mezi pobočkami. Pro 
packou pobočku je tedy vyznamenáním 
pochvala ústřední rady KPV, že je nejsou-
držnější pobočkou mezi pobočkami KPV 
v celé České republice. „Tato pochvala 
patří nám všem, nejenom mně,“ pochvá-
lila Blanka Čílová celou místní pobočku 
a dále poznamenala: „Přátelé, ozvěte se, 
kdo z nás nemá nějaké zdravotní potí že.“ 
A následně jmenovala  několik nepřítom-
ných vážně nemocných členů pobočky. 
Blanka Čílová ve svém projevu dále podě-
kovala místopředsedům packé pobočky 

Václavu Machovi a Miloši Ratajovi za účin-
nou pomoc při různých pracích souvisejí-
cích s vedením packé pobočky. „Kdybych 
od nich neměla tak velkou pomoc, tak 
bych již dávno nemohla svoji funkci vyko-
návat,“ řekla Blanka Čílová. Mluvila rovněž 
o bratru Jiřím Nýdrlovi, který je již téměř 
bez zraku, ale stále pocti vě chodí na schů-
ze a zúčastňuje se jednání.
Michal Kuchta mluvil o politi cké vězen-
kyni Haně Truncové z Hořic, která se 
pro nemoc nemohla schůze zúčastnit. 
„Musíme se poklonit této člence, kte-
rá ve svých dvaadevadesáti  letech má 
za sebou 350 návštěv různých škol, kde 
besedovala se žáky a studenty o době 
komunisti cké nadvlády a těžkém životě 
muklů v tehdejších koncentračních tábo-
rech,“ seznámil Michal Kuchta přítomné 
s mravenčí a odpovědnou osvětovou 
prací Hany Truncové. 

BLANKA ČÍLOVÁ KONČÍ JAKO PŘEDSEDKYNĚ POBOČKY KPV
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Na závěr modelářské sezony 2015 v rám-
ci spolupráce s leteckou školou v Pardu-
bicích uskutečnili členové klubu plasti ko-
vých modelářů Nová Paka vyhlídkový let 
nad nejkrásnějšími hrady a zámky z na-
šeho okolí.
Výlet se uskutečnil na dopravním dvou-
motorovém letounu české výroby L-410 
Turbolet pro členy klubu jako odměna 
za propagaci českého letectva v zahrani-
čí a za celoroční klubovou práci. 
Počasí bylo nadmíru příznivé, dohlednost 
více jak 30 km umožnila vidět panorama-
ta našich hor, Českého ráje i okolí Nové 
Paky. Doba letu přesáhla dvě hodiny. 

Trať letu o celkové délce více než 350 km 
vedla převážně naším regionem podél Kr-
konoš až po Ještěd a zpět celým Českým 
rájem včetně Nové Paky. Nejzajímavější 
pohledy byly na známé památky např. zá-
mek Náchod, Nové Město n. M., Sychrov, 

Hrubá skála, hrad Trosky, Kumburk atd.
Modeláři se těší na další spolupráci 
v roce 2016.
 

Za IPMS CZ club Nová Paka
Ing. Milan Věchet

MODELÁŘI NAD ČESKÝM RÁJEM

„Rodinné amatérské video”(RAV) v Pra-
ze bylo poslední soutěží r. 2015. Vyzna-
vači kulturního „hobby” se sešli se svými 
fi lmy v metropoli, aby uzavřeli bilanci 
své akti vity.
Dlužno poznamenat, že pro autora Karla 
Pokorného bylo RAV víc než překvapivé, 
neboť…
Za fi lm „Přání”, který byl zařazen do ka-
tegorie „rodinných snímků”, obdržel 3. 
místo, takže k předchozím devíti  trofejím 
(3x 1. místo, 2x 2. a třikrát 3. umístění) 

přibyl další úspěch.
Další fi lm ohodnoti la odborná porota 
vysokou známkou, ale proto, že obsah 
nesplňoval regule soutěže, žel vyšel na-
prázdno. Přesto porotci doporučili zaslá-
ní ti tulu „CAUSA: PATENT č. 10392”
do tří jiných soutěží. 
O čtyřicet hodin později čekalo novopac-
kého tvůrce překvapení, když mu organi-
zátoři telefonicky sdělili, že kromě výše 
uvedené ceny získal ještě 2. místo v ka-
tegorii „snímků o rodině”.

Vysvětlení, proč dodatečný telefonát, je 
následující. Autor byl v den soutěže vá-
zaný na vlakové spojení, proto opusti l 
vyhodnocení dříve, než došlo k vyhláše-
ní 2. části  výsledků.
Takže název snímku „KAŽDÝ PRO TU 
SVOU...” nevyšel k potěšení fi lmaře na-
prázdno. Dva oceněné fi lmy (ze tří vlast-
ních) z celkového počtu devatenácti  sou-
těžních prací mluví za všechno.

Roman Pokorný

PŘEDVÁNOČNÍ A HNED DVOJNÁSOBNÝ ÚSPĚCH DO NOVÉ PAKY

„Již v září o mých sedmaosmdesátých 
narozeninách jsem se zmínila, že ukon-
čuji po pětadvaceti  letech z důvodu váž-
né nemoci práci v naší pobočce. Vím, že 
jste má slova nikdo nebral vážně. Proto 
znovu opakuji, že koncem tohoto roku 
končím,“ řekla jako nejdůležitější ozná-
mení na proběhlé schůzi současná před-
sedky novopacké pobočky KPV. 
Z několika úst se ozvalo velké poděkování 
současné předsedkyni za její práci. Za ně 

poděkoval Blance za její význačnou čin-
nost jak veprospěch členů, tak i ústředí 
bývalý packý starosta Petr Kuřík. Všichni 
si uvědomovali, že sehnat za ni takovou 
osobnost, aby práci předsedy vykonáva-
la s podobnou erudicí a velmi svědomitě, 
bude velice těžké. O novém předsedovi 
rozhodne březnová výroční schůze pac-
ké pobočky KPV.

Míla Pour

Před 200. lety, 28. června 1813, navštívil Novou Paku císař František I. „Podobizna císaře Fran-
tiška I. od uměleckého 
rytce Josefa Axmanna“.
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Na Gymnáziu a SOŠPg v Nové Pace má 
úspěšné natáčení studentských krátkých 
fi lmů již deseti letou tradici. Získání cen 
v Krajské soutěži pořádané Impulsem 
v HK, Náchodské Prima sezóně i získání 
Českého lvíčka podníti lo vznik Filmového 
klubu, kde se mladí nadšenci věnují fi lmo-
vé tvorbě již třetí m rokem.
A právě u mladých fi lmařů vznikl nápad 
natočit experimentální fi lm, kde prostřed-
nictvím deseti vteřinových sekvencí po-
rovnají studentský život, a vše co k němu 
patří, s životem v Anglii, kde do té doby 
nikdo z nich nebyl. Na nás učitelkách 
bylo zajisti t kontakty, materiální podmín-
ky a organizaci cesty. Na studentech pak 
bylo, natočit různorodé fi lmové sekvence 
ze školy a z Nové Paky, připravit scénář 
do Anglie, vše natočit, následně upravit 
a sestříhat tak, aby vznikla působivá sonda 
do života mladých lidí z různého prostředí.
Nalézt kontakty na kterékoliv střed-
ní nebo vysoké škole v Anglii je běh 

na dlouhou trať. Po půlroční komunikaci 
a horečném plánováním projektu se ško-
lou v Birminghamu to nedopadlo a my 
stáli zase na startovní čáře. Podruhé 
jsme byli úspěšnější. Navázali jsme spo-
lupráci s Eton College a získali kontakty 
v presti žní Imperial College v Londýně. 
Natáčení v Nové Pace mohlo začít.
Hlavní zásluhu na tom, že se celá akce 
uskutečnila, má v první řadě Městský úřad 
v Nové Pace a Krajský úřad v Hradci Krá-
lové. Tyto organizace na natáčení a výjezd 
Filmového klubu do Londýna velkoryse 
studentům přispěly. Bez nich by se mladí 
fi lmaři, z nichž například takřka všichni le-
těli letadlem poprvé v životě, do Londýna 
a na Imperial College nepodívali.
A jak se studuje na Imperial College? Se 
studenty nás kontaktoval a jednotlivými 
fakultami nás provázel Michal Máslík, 
student čtvrtého ročníku elektronického 
inženýrství a již druhým rokem nejlepší 
student ročníku. Sama škola má 20.000 

studentů, a když procházíte vnitřkem 
fakult, hučí to tam jako v úle. A nejen 
ve dne. Studenti  školu běžně opouštějí 
ve tři hodiny ráno, kde se ve studovnách 
nebo v knihovně, která je otevřená 24 
hodin denně, učí. A zkoušky jsou přís-
né. Přijímají zde pouze studenty, kteří 
u maturity získají samé jedničky a kteří 
akceptují to, že v případě horší známky 
z jednoho předmětu opakují celý ročník. 
Samotné studium je drahé, ale uchaze-
či mohou získat půjčku přímo v Anglii 
a splácet ji až dvacet let. Systém studia 
podporuje trvalé získávání vědomos-
tí . Studenti  dvě třeti ny školního roku 
studují a tři měsíce si opakují. Osm až 
dvanáct zkoušek se skládá během pěti  
pracovních dní tak, aby se student ne-
mohl na zkoušku učivo naučit těsně před 
zkouškou a pak vše zapomenout. Znalos-
ti  musí mít trvalé. Také nás překvapilo, 
že 90% studentů v Imperial College jsou 
cizinci (asi 30% jsou studenti  z Číny).
Za tři dny, které jsme v Londýně strávi-
li, jsme získali kvalitní materiál k fi lmům 
a kromě toho naši studenti  i nové zkuše-
nosti  a kontakty. Ty jsou pro ně v tomto 
věku, pro plánování dalšího profesního 
i osobního života, často rozhodující. Tě-
šíme se, že v příští m školním roce bude 
naše fi lmová spolupráce pokračovat a to 
se školou v anglickém Etonu.

PaedDr. Kateřina Krausová

FILMOVÝ KLUB GYMNÁZIA A SOŠPG Z NOVÉ PAKY 
V LONDÝNĚ NA IMPERIAL COLLEGE

Integrovaný regionální operační program 
Nové možnosti pro žadatele a příjemce
Integrovaný regionální operační program (IROP) nabízí široké 
možnosti pro fi nancování regionální infrastruktury po celé České republice. Výzvy pro podávání 
projektových žádostí jsou vypisovány průběžně již od července 2015, v roce 2015 bylo vyhlášeno celkem 
devatenáct výzev, v roce 2016 se počítá s dalšími téměř padesáti výzvami.

Řídicím orgánem programu je Ministerstvo pro místní rozvoj, zprostředkujícím subjektem je Centrum 
pro regionální rozvoj České republiky. Podrobné informace o programu jsou k dispozici na stránce www.
dotaceeu.cz/irop. Současně je v každém regionu k dispozici kontaktní osoba Centra pro regionální rozvoj, 
která je připravena poskytnout informace k programu i k možným projektovým záměrům. 

Kontaktní osobou pro Královéhradecký 
kraj je Ing. Michaela Brožová, kterou 
lze kontaktovat telefonicky na čísle 
735 157 809, či e-mailem na brozova@crr.cz. 
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KČT TJ NOVÁ PAKA
VÁS ZVE NA

ZIMNÍ PŘECHOD STAROPACKÝCH HOR
v sobotu 16. ledna 2016

Trasa - dle vlastního výběru 
- průchozí kontrola v restauraci 

sokolovna ve Staré Pace
od 9.00 do 14.00hod.

 Doporučená výchozí místa 
- Nová Paka - zastávka ČD
- Stará Paka - nádraží ČD
- Marti nice – nádraží ČD

- Borovnice – zastávka ČD 
- Horka u St. Paky – zastávka ČD

!!! Bude-li dostatek sněhu, jedeme na lyžích !!!

POZOR - ZMĚNA PRŮCHOZÍ KONTROLY 
SOKOLOVNA STARÁ PAKA

AUTO – KLUB V AČR NOVÁ PAKA
Zve všechny členy, příznivce Auto klubu, 

ale i širokou motoristi ckou veřejnost a zájemce 
o motoristi cký sport na besedu s promítáním 

se silničními jezdci

Markem ČERVENÝM
mistr IRRC 2015 na přírodních okruzích

a

Antonínem PLEVÁKEM
Novopacký závodník

které se koná v pátek 29 01. 2016 od 18.00 
hod.  v budově Auto klubu Nová Paka v depu 

Šti kov.

Tentokrát budou promítnuty záběry ze silničních závodů 
motocyklů z archivů jezdců a z jiných dokumentů. Věřím, 
že si na oba jezdce připravíte množství dotazů, abychom 

pronikli do zákulisí těchto závodů.

Vstupné dobrovolné.

Teplo v sále a občerstvení připraveno.

Srdečně zve 
Auto klub v AČR Nová Paka
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PAČÁCI NA CESTÁCH (52. DÍL)

„Po minulém díle, kdy se nám Ziki ozval 
ze Zélandu, jsem cíti l, že se jedná o něco 
mimořádného. Ziki je vskutku velmi in-
spirati vní týpek. Když se loučil se slovy, 
že se stěhuje na delší dobu do Austrálie, 
kde bude studovat surfařskou školu, bylo 
mi jasné, že ho poprosím o pokračová-
ní. Kvůli článkům do Pačáků na cestách 
„somruji“ u mnoha lidí. Cestovatelů tu 
je dost, ale problém je čas. Nikdo ho 
nemá. Ziki mi do mailu napsal násle-
dující pokračování prakti cky obratem. 
K životnímu stylu surfařů patří pohoda, 
láska k moři, svoboda pohybu ve vlnách, 
ale i dostatek volného času. Zikimu přeji 
dobré vlny a vám pěkné počtení, které 
možná skončí i zamyšlením nad životními 
hodnotami každého z nás.“             D. P.

Zdravím všechny příznivce virtuálních 
toulek. Po měsíci se opět hlásí pan Zik-
mund, novopacký dopisovatel z jižní 
polokoule. V minulém čísle jsem psal 
pár dojmů ze svého pobytu na Novém 
Zélandu a tentokrát bych rád navázal 
a podělil se s Vámi o pár zkušeností  ze 
života na Gold Coast na východním po-
břeží Austrálie. Doufám, že pravidelné 
čtenáře už moje sloupky nenudí a pokud 
ano, slibuji, že tenhle bude na nějaký čas 
poslední, v následujícím roce toti ž neče-
kám žádné velké změny.
V první řadě je potřeba říct, že pokud 
chce člověk v Austrálii strávit delší dobu 
než standardní tři měsíce na turistu, zda-
leka nejjednodušší cestou je zaplati t ško-
lu a vráti t se do lavic. Škol je tu naštěstí  
na výběr hromada, Australani dobře ví, že 
s jejich přísnou imigrační politi kou je stu-
dium základní cestou, jak se do země le-
gálně dostat včetně možnosti  tu pracovat, 
a tak tu vznikají školy doslova na cokoliv.

Takže ať už jste čerstvě po maturitě 
a chcete si dát studium v cizině a nadrti t 
angličti nu, a nebo jako já máte v Austrálii 
klienty, baví vás surfi ng a chcete ochut-
nat plážový životní styl, který jste v pu-
bertě maximálně tajně záviděli předsta-
vitelům seriálu Pobřežní hlídka. Tenhle
cíl nemusí být tak daleko, jak se zdá.
Nemám tu prostor ani zkušenosti  hod-
noti t jednotlivé školy, natož pak jiné 
možnosti  víz, ale pokud vás následující 
řádky naladí a budete se chtí t dozvědět 
víc, vřele doporučuji agenturu www.
australiaonline.cz, která má kontakty, 
pomůže vám vybrat tu správnou školu, 
vyřídit víza, koupit letenku a budou vám 
k dispozici i během celého vašeho poby-
tu. A to nejlepší je, že jejich služby jsou 
kompletně gráti s, protože je platí  škola 
formou provize za umístění studenta.
A teď už konečně k tomu, jak může vy-
padat takový běžný den, pokud si tu jako 
já zvolíte sportovní školu se zaměřením 
na surfi ng. První výhodou je, že do školy 
se prakti cky nechodí. Teoreti cké vzdě-
lávání probíhá formou samostudia, kdy 
si doma vyplňujete pracovní sešity po-
dle příruček a cca jednou za dva týdny 
se dojdete do školy podepsat, odevzdat 
vyplněný sešit a popovídat si s nějakým 
učitelem, jak se máte. Workbook, který 
jsem odevzdával minulý týden a vypl-
nil jsem ho za dvě hodiny pohodového 
sedění a konverzace na terase u pláže, 
pokryl moji studijní náplň na následující 
dva týdny.
Druhá, prakti cká část výuky, spočívá 
v surfi ngu. Každé ráno vám prima uči-
tel pošle smsku kam se jede, potkáte se 
tam a jdete s ním a spolužáky surfovat. 
Učitel poradí, udělá fotky, se spolužá-
ky je sranda a když skončíte, tak jede-

te domů a máte volno. Tohle musíte 
absolvovat dvakrát týdně, ale jsme tu 
kvůli surfi ngu, takže stejně jezdíme ka-
ždý den. No řekněte sami, kolikrát jste 
v životě šli do školy opravdu rádi? Já asi 
jenom v první třídě než jsem tu insti tuci 
prokouknul a potom tady.Gold Coast je 
pro surfaře opravdový ráj. Nejen že tu 
najdete spoustu spotů od kamených po-
int-breaků pro profí ky po dlouhé písečné 
pláže, kde se ani začátečníci nemusí bát, 
ale hlavně je tu surfi ng pevně zakořeně-
nou součástí  života i stylu. V Čechách si 
jdou kluci po škole za barák kopnout fot-
bal, tady si jdou zasurfovat a podle toho 
to vypadá. Jezdí tu všichni, od malých 
holčiček po staré potetované chlápky 
a všichni líp než vy. Druhý den, co jsem 
tu byl, vedle nás ve vodě seděl Mick 
Fanning – místní rodák, surfový bůh 
a aktuálně první muž světového poháru. 
Pochází odtud i Joel Parkinson i pěti ná-
sobná mistryně světa Stephanie Gilmo-
re. Přitom je tu pořád teplo, svítí  slunce, 
lidi mají dobrou náladu a dají se s vámi 
klidně do řeči ve vodě nebo na parkoviš-
ti . Samotnou kapitolou je pak neskuteč-
ný mořský život. Minulý týden nás ob-
klopilo hejno asi patnácti  delfí nů, kteří 
s námi závodili, hráli si ve vlnách, skákali 
salta a kamaráda dokonce šťouchli ču-
mákem pro štěstí . Na takové zážitky se 
opravdu jen tak nezapomíná.
Život na takovém místě samozřejmě není 
zadarmo, ale určitě to nespolyká nějaké 
milióny, jak by se mohlo zdát. Ke studij-
ním vízům máte možnost dvacet hodin 
týdně legálně pracovat, spousta lidí 
dělá v restauracích nebo kavárnách, po-
pulární jsou také různé úklidové fi rmy. 
A pokud těch dvacet hodin týdně odpra-
cujete, při minimální mzdě 330 korun 
za hodinu, prakti cky nemáte problém si 
běžný život pokrýt. Jídlo tu stojí podob-
ně jako v Čechách, benzín je v přepočtu 
za 22 korun a za ubytování platí m asi 
stejně jako za byt v Praze. S tí m rozdílem, 
že tady bydlím v baráku s milým starším 
skejťákem, který má v zahradní kůlně 
patnáct surfů, každý večer se sousedy 
grilujeme a když sednu na kolo, tak jsem 
za 5 minut na pláži.
Je potřeba připočítat další peníze za škol-
né. Na mé škole to činí cca 50 000 Kč za půl 
roku – a další náhodné výdaje, ale upřím-
ně, budete šetřit radši na ojetou oktávku, 

  STUDENTEM SURFINGU V AUSTRÁLII

První den s novou zbraní, v pozadí 
mrakodrapy v Surfers paradise

Kirra - jeden z oblibenejch spotů 
na Gold Coast
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Podělte se o své zážitky
načerpané mimo „packou hroudu“ se čtenáři Achátu i Vy.

Text v rozsahu 1,5 - 2 str. spolu se 3-4 fotografi emi posílejte mailem členu redakční rady D. Polmanovi na mail: d.polman@seznam.cz.
Autoři publikovaných článků budou odměněni cenou od časopisu lidé&HORY, www.lideahory.cz.

Těšíme se na Vaše příspěvky!

OBČASNÝ SLOUPEK OBČANA

Kemping na North Stradie a večerní 
ohně na pláži

kterou vám v noci něco ukradne, a nebo 
na dva roky, které vám zůstanou v hlavě 
nadosmrti ? Ono když se po těch dvou 
letech vrátí te s dobrou angličti nou a cer-
ti fi kátem z australské školy, dost možná 
vám to otevře možnosti , které vám tu 
investi ci bohatě vynahradí. A nebo vás 
to tu možná změní tak, že si po návratu 

místo oktávky koupíte starou stodvacít-
ku, budete jezdit pomalu a stejně bu-
dete uvnitř spokojenější. Za sebe můžu 
každopádně říct, že zpomalit životní styl, 
mít každý den pravidelně pohyb a zkrá-
ti t pracovní dobu z devíti  hodin na tři, je 
balzám na duši, který bych přál každému 
alespoň na nějaký čas vyzkoušet.

Pokud Vás k tomu ještě něco zajímá, 
klidně mi napište email na pan.ziki@
gmail.com a pokusím se poradit. Nebo 
se mrkněte na můj blog www.panziki.cz, 
kde se čas od času taky nějaké novinky 
z Austrálie a cest objeví.

Jan Zikmund

Voskování prken, příprava na další den Ranní surfi ng na Duranbah

Z několika zdrojů jsem zaslechl, že Pa-
kou (a nejen tou Novou) se šíří zajíma-
vá fáma. Prý u nás doma bydlí uprchlík 
nebo taky skupina uprchlíků a naše ro-
dina z toho má slušný vývar. Dokonce 
padaly i konkrétní částky v eurech! 
Vzpomněl jsem si hned na vodníka, kte-
rého Pačáci také vídávali a začali být 
okolím označováni za „blázny“. Nevím, 
jak lidé na uprchlíky u nás doma přišli, 
když jsem žádného neviděl ani v na-
šem okrese. Už po několikáté v životě 
docházím k závěru, jak mě Paka a paka 
v ní žijící baví. Jsem jeden z vás! Zřejmě 
to byl můj příspěvek v říjnovém achátu, 
kde jsem se zastal lidí utí kajících před 
válkou, který tuto skupinovou haluci-
naci vyvolal. Milí pačtí  okulti sté, musím 
vás zklamat. Nikoho z Blízkého výcho-
du jsme doma neměli, nemáme a ani 
na něm nevyděláváme. Ale pokud vás 
láká balancování mezi realitou a sny, 
věřte, že tu mezi námi žijí šílení vetřel-
ci. Vím, jak na ně! První únorový víkend 

(5. a 6. 2. 2016) je na ně připravena past 
a objeví se v novopackém kině. Tak do-
razte, bude to velký sci-fi  zážitek!

PS: V pátek 5. 2. začíná program již 
v 17.30 h a v sobotu 6. 2. ve 20 h.

Daniel Polman

VETŘELCI!
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ŠKOLY

V prosincovém adventním čase - tak jako 
každý rok - navští vila nejmladší genera-
ce z  1. mateřské školy na sídlišti  Domov 
seniorů a penzion s cílem potěšit svým 

programem srdíčka babiček a dědečků. 
Dojatí  senioři si poslechli básničky, pís-
ničky a s dětmi si zazpívali koledy. Ta-
kováto setkání vždycky přinesou radost 

a pohlazení po duši oběma věkovým ge-
neracím.

Za 1. MŠ N. Pavlíčková

  PŘEDŠKOLÁČCI NA NÁVŠTĚVĚ V DOMOVĚ SENIORŮ

• 1. prosinec byl tradičně zahájen Vá-
nočními trhy, které v atriu pořádaly 
děti  ve spolupráci se školní družinou.

• Začátkem prosince naši školu navští vila 
lektorka zdravé výživy Radka Drobná. 
Žáci 1. a 2. stupně se zúčastnili projektu 
Zdravá 5. Pětka je kouzelné číslo, kte-
ré obsahuje pět jídel: snídani, svačinu, 
oběd, svačinu, večeři. Lektorka zajíma-

vým a přiměřeným způsobem vysvětlo-
vala dětem zásady správné výživy, pokr-
my si samy děti  připravily a také snědly.

• 2. prosince se vypravili žáci 1. tříd 
do auly Gymnázia a SOŠPg v Nové 
Pace. Studenti  střední školy nás po-
zvali na tradiční Mikulášskou besídku. 
Program se dětem i p. učitelkám moc 
líbil. Tradičně měl vysokou úroveň 

skladbou programu a hereckými vý-
kony studentek střední pedagogické 
školy. Děkujeme za pozvání!

• V předvánočním čase navští vili žáci 
2. tříd zámek Hrádek u Nechanic. 
S průvodkyní si prohlédli vánočně vy-
zdobené místnosti , seznámili se s vá-
nočními zvyky, tradicemi a s historií 
zdobení vánočních stromků.

...A VÁNOČNÍ ČAS JE TU ZAS...ZPRÁVIČKY ZE ZŠ HUSITSKÁ NOVÁ PAKA

Stejně jako minulý rok, tak i letos se naše 
ZŠ Husitská zapojila do projektu „Staň 
se Ježíškem dětem z dětských domovů“, 
který už třetí m rokem pořádá OS Ve spo-
jení. Za část fi nančních prostředků získa-
ných ze sběrového dne a sbírky nakoupil 
Žákovský parlament „Fair Team“ vánoční 
dárky pro 17 dětí  z Dětského domova 
v Dolním Lánově. Přemýšleli jsme, jak 
dětem dárky předat, a nakonec to za nás 
vyřešily ony samy - 3. 12. 2015 zavítaly 
na naši školu. Nejprve jsme je provedli 
celou školou. Pak proběhlo představe-

ní našeho parlamentu a recitovali jsme 
vlastní vánoční báseň. Děti  z dětského 
domova nezůstaly pozadu a za zvu-
ku afrických bubnů nám předvedly své 
hudební číslo, které v nejednom z nás 
zanechalo dojem. Pod rozsvíceným vá-
nočním stromečkem jsme pak předali 
dárečky. Některé děti  by si je nejraději 
otevřely hned, ale slíbily, že to vydrží do 
24. prosince, na Ježíška. Úsměvy a natě-
šené tváře dětí  z dětského domova nás 
opravdu velmi těšily. Po programu jsme 
se přesunuli ke stolu s občerstvením. 

Společně jsme ochutnali výborné de-
zerty a povídali si. Od dětí  jsme se do-
zvěděli, jak tráví čas v domovech, jak se 
vzdělávají 
a spoustu dalších věcí. S některými jsme 
si i vyměnili kontakty.
Projekt se nám líbí, má smysl - děti  po-
máhají dětem. Nemyslíme jen na sebe, 
ale i na ty, kteří to v životě nemají jedno-
duché. Úsměvy na jejich tvářích byly pro 
nás tí m nejlepším poděkováním.

Michaela Neumanová, 8. A

KDYŽ DĚTI POMÁHAJÍ DĚTEM...(ZŠ HUSITSKÁ NOVÁ PAKA)
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• 3. prosince přišli za prvňáčky Mikuláš, 
andělé a čerti . Pochválili děti  za doved-
nosti  a znalosti , které už ve škole zvlá-
dají. Za odměnu od andělů dostaly děti  
mikulášský perník a mandarinku. Celé 
třídě předal Mikuláš sadu plnicích per.

• 17. prosince odpoledne se rozezněly 
v atriu školy písně, které zachycovaly 
cyklus roku. Děti  zazpívaly i koledy, 

a tak rodičům a prarodičům zpříjemni-
ly čas adventu.

• 18. prosince probíhaly ve všech tří-
dách vánoční besídky  - děti  ochutná-
valy cukroví, předávaly si dárky. Dopo-
ledne zpestřilo kouzelnické vstoupení 
Veroniky Černé z 6. A. 

Mgr. Daneta Svobodová

Šťastný nový rok, zdraví, lásku 
a mnoho osobních i pracovních úspě-

chů přejí žáci a zaměstnanci školy.

V předvánoční době se naši žáci se svý-
mi učiteli zúčastnili mnohých kulturních 
akcí  symbolizujících očekávání Vánoc. 
Na vánočních trzích pořádaných MKS se 
poprvé představil folklorní soubor Muzi-
ka vedený Jiřím Bílkem.  Ten nejen dů-
vti pně a s uměleckým citem jednotlivé 
skladby upravuje, ale také je obohacuje 
svou hrou na klarinet, a dokonce i na vý-
jimečný lidový nástroj - dudy.
První adventní koncert se uskutečnil 
v Husově sboru, kde zazněla díla nejen 
starých mistrů, ale i neobvyklé úpravy 
vánočních písní autorů 20. století . Zazpí-
vali žáci Jany Stehr, Ludmily Čermákové, 
zahrály gambistky Pavla Adámka, sou-
bor zobcových a příčných fl éten Petry 
Benešové, houslistky Kateřiny Šanové, 

klarineti sta Jiřího Bílka, klavírista ze třídy 
Olhy Kolodiy, zapojil se i učitel perkusí 
Vlasti slav Buchar. Průvodní slovo patři-
lo Ludmile Čermákové, která poslucha-
če obohati la zajímavostmi ze života a  
tvorby autorů. Sama se pak skvěle ujala 
zpěvních partů  i hry na klávesy.
Velmi nás potěšilo, že se koncertu zúčast-
nila i naše paní ředitelka, která opět mis-
trně rozezvučela svoji violu da gamba.
Koncert byl pestře koncipován a podě-
kování patří faráři  Mgr. Aleši Tomčíkovi, 
který naše muzicírování podpořil. 
Vánoční trhy SŠGS mají tradici a vždy 
překvapí jedinečnou nabídkou i pohos-
ti nností . 
Součástí  bohatého programu byli i naši 
žáci, kteří vystupovali s nadšením. Velký 

dík za pochopení a vstřícnost patří ředi-
teli školy, Mgr. Petru Jarošovi. 
Nechyběli jsme ani u celostátní akce Čes-
ko zpívá koledy. Naši žáci a mnozí učitelé 
si spolu s Novopačany zazpívali tradiční 
české koledy.
V předvánočním čase žáci vystupují  
na třídních přehrávkách, aby předvedli, 
co se naučili, a hlavně aby potěšili své 
blízké. 
Naše předvánoční muzicírování zakon-
čil adventní koncert ZUŠ, který se konal 
15. 12. v MKS a přinesl pestrou paletu 
jednotlivých vystoupení.  Posluchači si 
vyslechli klavírní díla, hru na kytary, zob-
cové a příčné fl étny, harfu, sólový i sku-
pinový zpěv našich nejmenších z PHV 
a hudební praxi prezentovanou folklor-

ZUŠ V ADVENTNÍM ČASE 
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Naše škola je zapojena v několika pro-
jektech. V minulých dvou letech měli 
žáci možnost vycestovat v rámci grantu 
Comenius  (HealthisWealth  = Zdraví je 
bohatství) do Velké Británie, Španělska, 
Polska, Nizozemí, Turecka a Lotyšska. 
Díky Výzvě 56 a 57  Ministerstva školství 
se někteří naši učitelé zúčastnili dvou-
týdenního jazykového kurzu na Maltě, 
do školní knihovny byly nakoupeny nové 
knížky, vybavili jsme dílny, žáci si vyzkou-
šeli on-line výuku v angličti ně a němčině 
a čtyřicet žáků z druhého stupně vyjelo 
na jazykově-poznávací pobyt do Londý-
na a jižní Anglie.
Před týdenní listopadovou cestou si 
žáci v hodinách angličti ny zopakovali 
vědomosti  o Spojeném království Velké 
Británie a Severního Irska a mohli jsme 
vyrazit. Plný autobus osmáků a devá-
ťáků dorazil druhý den ráno do přímoř-
ského města Brighton. Prohlédli jsme si 
Mořský svět, prošli se po pobřeží, a poté 
jsme už cestovali do Portsmouthu. Tam 
jsme pluli po docích, kde jsme si prohléd-
li historické i moderní válečné lodě. Žáci 
obdivovali válečnou loď Victory. Večer 
jsme se ubytovali v hotelu, abychom na-

brali síly na celodenní prohlídku Londý-
na. V hlavním městě jsme strávili dva dny 
a v Londýně si prohlédli mnoho památek: 
The Tower, Tower Bridge, The Globe, 
TateModern, MilleniumBridge, London 
Eye,ThePalaceofWestminster,  Bucking-
hamPalace, WestminsterAbbey, St James 
Park, Piccadilly Circus, Trafalgar Square, 
TheNati onalGallery.  Zájezd byl nejen 
poznávací, ale i vzdělávací. Pod vedením 

zahraničních lektorů strávili žáci celý den 
výukou angličti ny. Další zajímavou zku-
šeností  bylo ubytování v rodinách. Růz-
né národnosti  byly hosti teli našich žáků 
a učitelů. Konverzace s hosti teli, typická 
jídla, zvyky, londýnské památky i počasí, 
cesta na houpajícím se trajektu, bohužel 
i pařížský atentát, to všechno byla téma-
ta hovorů na cestě zpět.  

Kateřina Krsková

ZŠ KOMENSKÉHO OPĚT NA CESTÁCH

ním souborem Muzika.
Posluchači se opět mohli přesvědčit, 
že cesta, kterou se naše škola vydala, 
cesta hledání a objevování uměleckých 
hodnot, cesta k hlubokému prožitku, je 
správná a moti vující.
Naše škola dává prostor všem, kteří 
chtějí proniknout do tajů umění. Proto 

nás těší i tak veliký zájem o zdokonalo-
vání se v dospělosti . Nikdy není pozdě!  
Stále aktuální jsou slova významného 
hudebního skladatele Roberta Schu-
manna :
Kdo se hudbě vyhýbá, ochuzuje se o ta-
kové hodnoty, které se ničím nedají na-
hradit. 

Nás, učitele, těší pochopení i  podpora 
Města, spolupráce s rodiči, vzrůstající 
zájem o hudební vzdělávání, a v nepo-
slední řadě to, že naše žáky  stále více 
oslovuje  hudba klasiků  než podbízivá, 
mnohdy nic nedávající „moderna“.

PaedDr. Božena Maxiánová

Přesně tak! BOOM čili školní časopis 
Gymnázia a SOŠPg se umísti l na 9. místě 
v celostátním kole soutěže Časopis roku. 
Do soutěže jsme se s nevelikým očeká-
váním přihlásili již v předešlém roce, 
když jsme vyhráli krajské kolo soutěže 
a postoupili tedy do závěrečného celo-
státního kola. Už úspěch v krajském kole 
byl pro nás příjemně překvapivým, ale 
to, že jsme se v konkurenci 209 časopisů, 
z nichž většina funguje už velmi dlouho, 
umísti li v naší kategorii na 9. příčce, nás 
upřímně dostalo!
Vyhlášení soutěže se konalo 1. 12. 2015 
v Brně. Do střední školy polytechnické, 
kde se soutěž odehrávala, jsme muse-
li dorazit nejpozději do zahájení, tedy 
do 10:00. Bohužel Brno není zrovna 
za rohem, tudíž jsme museli vyrazit už v 5 
hodin ráno. Plní energie jsme (pan učitel 

Bendl, Lukáš Zbihlej a já) vyrazili na čtyř-
hodinovou cestu vlakem. Cesta byla 
dlouhá, ale v 9:30 jsme konečně dorazili 
na místo. Do zahájení jsme měli možnost 
prohlédnout si i ostatní časopisy a ově-
řit si, v čem jsme lepší a na čem bychom 
naopak měli zapracovat. Musím říct, že 
v soutěži byla skutečně spousta obsaho-
vě i grafi cky vymakaných časopisů. Přes-
tože jsme však minulý rok do soutěže 
posílali naše první a druhé číslo, určitě se 
nebylo za co stydět! BOOM byl s ostatní-
mi bezpochyby srovnatelný.
Po prohlídce následovalo zahájení. Po ur-
čitých formalitách jsme se dozvěděli, že 
máme možnost navští vit jeden z připra-
vených workshopů. Možností  bylo hned 
několik, výběr tedy nebyl snadný. Lukáš 
se rozhodl pro workshop s názvem „Jak 
na reportáž“ a pan Bendl pro workshop 

pana Michala Žáka o stylisti ce. Já si kvů-
li zajímavému úvodu vybrala workshop 
Lenky Waschkové-Císařové, která je 
profesorkou na Masarykově univerzi-
tě v Brně na katedře mediálních studií 
a žurnalisti ky, s názvem Napínavé pátrá-
ní po kouzelných přísadách.
Svého výběru jsem nelitovala! „Kouzelné 
přísady“ ve workshopu představovaly 
zásady článku, který má čtenáře zau-
jmout nikoliv znudit. Program se sklá-
dal jak z teoreti cké, tak i prakti cké části . 
V rámci teoreti cké části  nás paní Wasch-
ková -Císařová poučila, jak by měl takový 
správný článek vypadat, co by měl obsa-
hovat a čeho by se měl naopak vyvaro-
vat. V prakti cké části  jsme měli možnost 
vyměnit si názory na naše práce, které 
jsme vytvořili při workshopu, a vzájem-
ně je ohodnoti t.

ŠKOLNÍ ČASOPIS ROKU – BOOM 9. V REPUBLICE!
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V rámci projektu Výzva č. 56, fi nanco-
vaného Evropským sociálním fondem, 
se studenti  obou našich škol, gymnázia 
a pedagogické školy, na konci listopadu 
vydali na pěti denní zájezd do Londýna. 
Vítězná fi rma výběrového řízení, pražská 
cestovní kancelář CK2, pro ně připravila 
pěti denní zájezd s ubytováním v hosti -
telských rodinách v londýnském Gree-
nwich a také zajisti la výuku angličti ny 
v Oxford Internati onal Language School, 
kde se našim studentům po tři odpoled-
ne věnovali rodilí mluvčí.
Přes veškeré obavy z bezpečnostní situa-
ce v Evropě se nakonec k autobusu v den 
odjezdu dostavilo všech 40 studentů. 
Rodiče neskrývali emoce, mávali a ujiš-
ťovali se, že jejich dítka s nimi budou ne-
ustále v kontaktu. Cesta proběhla zcela 
bez problémů. Kdyby nepípaly smsky 
od operátorů, ani bychom nepoznali, že 
překračujeme hranice. Až trajekt na roz-
bouřeném moři nás dostal do úzkých. 
Téměř dvě hodiny utrpení se kvůli moř-
ské nemoci zdály opravdu, ale opravdu 
nekonečné.
Anglie nám nejprve ukázala ne příliš vlíd-
nou tvář. Hustý déšť a silný vítr neslibo-
valy příjemný pobyt. Avšak v Londýně 
se počasí umoudřilo a my jsme vyrazili 
po památkách. Nejprve jsme zavítali  
k Buckingham Palace, sídlu britské krá-
lovny Alžběty II. Poté jsme přešli k Trafal-

gar Square, prohlédli si Nati onal Gallery 
a nakonec jsme se svezli na London Eye, 
vyhlídkovém kole nad Temží. Na výuku 
v Greenwich Oxford Internati onal Lan-
guage School jsme se přesunuli metrem. 
Večer nás čekalo ubytování v rodinách 
a konečně také vytoužený spánek vleže.
Druhý den patřil prohlídce Toweru, kde 
jsou vystaveny korunovační klenoty, 
a pak jsme se prošli po legendárním 
Tower Bridge. Sti hli jsme také navští vit 
Greenwich Royal Observatory se slav-
ným nultým poledníkem a zapózovat 
fotoaparátům 
s jednou no-
hou na západní 
a druhou na vý-
chodní polokou-
li. Po prohlídce 
Nati onal Mariti -
me Museum pa-
třilo odpoledne 
druhému bloku 
výuky angličti ny 
s charizmati c-
kými rodilými 
mluvčími.
Nebyl by to po-
řádný zájezd 
do Londýna, 
kdyby nezbyl čas 
na opravdový 
shopping. Proto 

jsme se vydali na dobrodružnou cestu 
metrem z Greenwich na Oxford Street, 
kde jsme vzali útokem Primark, obrovský 
obchodní dům na slavné Oxford Street. 
Po odpolední výuce jsme se unavení, ale 
spokojení vydali na cestu domů. Moře 
bylo tentokrát milosrdné, a tak jsme mu 
odpusti li. Páni řidiči nás dovezli bezpeč-
ně domů, do České republiky, do Paky, 
ke škole, k mamince.

Mgr. Radka Ponikelská

GYMNÁZIUM A SOŠPG ZPÁTKY DOMA Z LONDÝNA

V pátek 4. 12. 2015 se ve Velkém sále 
magistrátu hl. m. Prahy konalo celostát-
ní fi nále 4. ročníku Olympiády lidských 
práv. OLP je presti žní soutěž v oblasti  
prosazování lidských práv a budování 
právního vědomí mladých lidí. Sou-
těž využívá moderní interakti vní prvky 
vzdělávání, rozvíjí kreati vitu, komuni-
kačně-prezentační schopnosti , argu-
mentační techniky a cílí na formování 
vlastních názorů mladých lidí. 
OLP pořádá organizace Leges Humanae 
- nevládní, neziskové občanské sdružení, 
které sdružuje občany, především stu-
denty a osobnosti  veřejného života, s ak-
ti vním zájmem o problemati ku ochrany 
lidských práv a základních svobod. Hlavní 

náplní naší současné práce je organizace 
soutěží a společenských akcí zaměřených 
na podporu ochrany lidských práv.
Letos se OLP zúčastnilo 2660 účastníků 
ze SŠ celé ČR. O to větší úspěch před-
stavuje fakt, že do celostátního fi nále 
(70 nejlepších) konaného pod zášti tou 
europoslance J. Pospíšila a jeho lidovec-
ké frakce v EP postoupili z našeho spo-
lečenskovědního semináře dva účast-
níci, Jakub Šámal a Ondřej Kluz (oba ze 
septi my). V dopoledním programu psali 
účastníci eseje, které pak vyhodnoti la 
odborná porota. Do odpoledního super-
fi nále, jež spočívalo ve veřejné prezenta-
ci a obhajobě myšlenek z esejí, postou-
pilo již jen odbornou porotou vybraných 

10 nejlepších. Mezi ně se dokázal vklínit 
i Kuba Šámal, který po svém skvělém, 
upřímném, autenti ckém vystoupení skli-
dil zasloužený aplaus a nakonec obsadil 
celkové 5. místo. 
Ondra Kluz se dělí o celkové 11. místo. 
Všech 10 superfi nalistů dostane kromě 
diplomu a věcných cen ještě 1 hodnot-
ný dárek – jarní cestu s europoslancem 
Pospíšilem do Evropského parlamen-
tu do Štrasburku. Kubovi gratulujeme 
a přejeme příjemný pobyt. A oběma na-
šim účastníkům fi nále náleží velké díky 
za skvělou reprezentaci sebe i školy.  
Více informací o soutěži najdete na olpcr.cz. 

PaedDr. Stanislav Bendl

ÚSPĚŠNÉ CELOSTÁTNÍ FINÁLE OLYMPIÁDY LIDSKÝCH PRÁV!

Workshop skončil okolo dvanácté ho-
diny a poté následovala přestávka 
na oběd. V 13:00 přišlo na řadu očekáva-
né vyhlášení. S výsledkem jsme nadmíru 
spokojeni a zároveň doufáme i v další 
budoucí umístění. Domů jsme dorazili 

okolo 7. hodiny večerní, vyčerpaní ná-
ročným dnem, ale spokojeni s potěšují-
cím výsledkem!
Závěrem chceme moc poděkovat redak-
ci za tvrdou práci, kterou na každé číslo 
vynaloží pro patřičný výsledek, dále ško-

le za podporu a také čtenářům, díky kte-
rým víme, že naše práce není zbytečná. 
DĚKUJEME! 

Tereza Alvaradová, kvinta,
šéfredaktorka časopisu BOOM
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V úvodu připomínám, že koncem září 
tohoto roku se dva žáci třetí ho ročníku 
oboru Truhlář ze Střední školy gastro-
nomie a služeb Nová Paka zúčastnili ce-
lostátní soutěže Machři roku, která se 
uskutečnila v našem hlavním městě. 
Jak jste se mohli dočíst v minulém čísle 
Achátu, Milan Fabišík a Tomáš Semela, 
které na odloučeném pracovišti  ve Vrch-
labí připravoval učitel odborného výcvi-
ku Milan Jirka, obstáli na výbornou. Prv-
ním místem udělali radost nejen sobě 
a škole, ale také svému učiteli. 
Tato událost nemohla uniknout vedení 
radnice, neboť ta považuje školu za sou-
část města. Každý její úspěch je pak 
chápán i jako zviditelnění našeho města 

a celého regionu.
Podobnými slovy uvedl setkání s žáky 
a jejich učitelem starosta města Mgr. Jo-
sef Cogan, který úspěšnou trojici doplně-
nou ředitelem školy Mgr. Petrem Jarošem 
přijal v pondělí 26. října ve své pracovně. 
Úspěšní žáci se ochotně podělili o své do-
jmy a zážitky z průběhu soutěže a zodpo-
věděli otázky, které se týkaly soutěžního 
výrobku. Ten přinesli jako ukázku s sebou.
Závěrem starosta poděkoval za vzornou 
reprezentaci školy, města a také za pro-
pagaci pocti vého řemesla, kterým truh-
lařina nepochybně je. Popřál chlapcům 
dobré výsledky ve studiu a úspěšné slo-
žení závěrečných zkoušek, které je v le-
tošním školním roce čekají. Z příjemné-

ho setkání si odnesli i drobné dárky, kte-
ré jim budou připomínat jejich úspěch 
a setkání s vedením našeho města.

Milan Pospíšil

ÚSPĚŠNÍ TRUHLÁŘI PŘIJALI POZVÁNKU OD STAROSTY

• Po článcích Pavlíny Barkové ze 4.G 
a Adama Řeháka ze septi my, které 
vyšly již v říjnu, oti skla MF DNES v lis-
topadu další dva články našich stu-
dentů. Autory článků byli Matěj Kryl 
ze 4.G a Aneta Marti nková ze 3.G. 
Články vznikly v rámci projektu Stu-
denti  čtou a píší noviny.

• Listopad byl úspěšným měsícem také 
na poli sportovním. Tým volejbalis-
tek zvítězil v okresním kole soutěže 
středních škol, basketbalistky pak vy-
bojovaly 3. příčku v krajském fi nále. 
Dařilo se i na fl orbalovém hřišti , kde 
se většině školních týmů podařilo po-
stoupit do okresního kola. V něm pak 
obsadilo družstvo chlapců 4. místo 
a týmy dívek ve svých kategoriích 5. 
a 6. místo.

• Ve středu 4. 11. pořádala naše ško-
la oblastní fi nále soutěže pIšQworky 
2015. V konkurenci 16 týmů obsadil 
tým Imaginární jednotka, složený ze 
studentů třídy 4.G, vynikající 3. místo 
a postoupil do krajského kola. To se 
konalo 19. 11. na Biskupském gymná-
ziu v Hradci Králové a náš tým i zde vy-
bojoval krásné 3. místo!

• Aby těch úspěchů nebylo málo, po-
stoupil Vojtěch Kaván ze sexty do ce-
lostátního kola Logické olympiády. 
Úspěšným řešitelem krajského kola 
se  stal i Vojtěch Zívr ze 4.G. Ondřej 
Kluz a Jakub Šámal ze septi my pak po-
stoupili do celostátního fi nále soutě-
že Olympiáda lidských práv.

• Velmi zdatně si vedli i účastníci sou-
těže Bobřík informati ky. Monika Ko-
tyková z kvinty dokonce zaznamenala 
nejlepší výsledek v celém kraji! Mezi 

9380 soutěžícími ve své kategorii 
v celé ČR pak obsadila 95. místo (cel-
kem bylo ve všech kategoriích v ČR 
52 596 soutěžících). Žáci 1.G a kvinty 
se pak úspěšně zúčastnili projektu Kra-
je pro bezpečný internet.

• Byly vyhodnoceny výsledky soutěže Pří-
rodovědný klokan 2015 za okres Jičín 
a Královéhradecký kraj. V mladší kate-
gorii Kadet dosáhla nejhodnotnějšího 
výsledku Věra Macháčková z tercie, 
která skončila na 2. místě v okrese  
(195 soutěžících) a na 21. místě v kraji 
(1100 soutěžících). Ve starší katego-
rii Junior jsme pak obsadili kompletní 
„stupně vítězů“ okresu v pořadí: 1. 
Petr Lešák (kvinta), 2. Vojtěch Kaván 
(sexta), 3. Matyáš Kleistner (1.G). Vý-
kon Petra Lešáka byl 22. nejlepší v kraji 
ze 692 soutěžících.

• Studentky SOŠ pedagogické Marie 
Šindlerová, Lucie Panchartková a Rad-
ka Grohová se v Kroměříži zúčastnily 
celostátního fi nále soutěže v recitaci, 
četbě a improvizaci Pedagogická po-
ema,  kde se zařadily svými výkony 
do zlatého pásma a staly se pomysl-
nými mistry ve svých disciplínách.

• Ve spolupráci s fi rmou Papír- knihy, 
Ondřej Nýdrle, byla odstartována 
i školní fi lmová soutěž, která potrvá 
do konce února 2016.

• Soutěživý duch našich žáků se obráží 
i ve vnitřní školní soutěži Přírodovědná 
liga (probíhá její 12. ročník), která má 
po polovině základní části  soutěže již 
42 účastníků.

• V tomto měsíci také studenti  zhlédli 
dvě divadelní představení v MKS Nová 
Paka – představení Já jsem Krabat 

souboru Geislers Hofcomoedianten 
a Čapkovu hru R.U.R.

• Ve dnech 23. – 27. 11. proběhl jazyko-
vě vzdělávací pobyt pro 40 studentů 
v Londýně a okolí. Tato akce byla hra-
zena z prostředků projektu Výzva č. 56, 
Investi ce do rozvoje vzdělávání, který 
čerpá z prostředků ESF. V poslední lis-
topadový den pak vyrazila další skupina 
na  obdobný pobyt do Berlína. 

• Z dalších exkurzí jmenujme literární 
exkurzi do Prahy pro třídy 2.G a sextu 
a také exkurzi do Archeoparku Všesta-
ry pro primu a sekundu.

• Další dvě třídy se zúčastnily preventi v-
ního programu Dobro a zlo. Šlo o třídy 
2. G a 2. A. Tento kurz, který pro naši 
školu již tradičně svými lektory zajišťuje 
Biskupství královéhradecké, je složen 
z prožitkových akti vit, her a diskusí. 
Jeho stěžejními tématy jsou životní 
hodnoty, lidská důstojnost, rozhodnutí .

• Studenti  sexty, společenskovědního 
semináře, literárního semináře a 4. 
A se 26. 11. zúčastnili besedy v novo-
packé městské knihovně. Seznámili se 
zajímavými životními osudy a názory 
Ivy Pekárkové, svérázné české spiso-
vatelky, blogerky, taxikářky „z obou 
stran silnice (v New Yorku i v Londý-
ně)“. Poznali též velmi sympati ckou 
osobnost jejího životního partnera 
Kennyho, „pana K. z Nigérie“. Beseda 
takového druhu  je pro účastníky pří-
nosnější než deset školení o toleranci 
a potřebě vzájemného respektování.

• Třídy 1.G a kvarta se zapojily do projek-
tu, resp. Výzvy č. 56 - Čtenářské dílny 
jako prostředek ke zkvalitnění čtenář-
ství a čtenářské gramotnosti . Každá tří-

LISTOPAD 2015 NA GYMNÁZIU A SOŠPG
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da bude ještě letos vybavena cca 100 
knižními ti tuly, jež budou sloužit  k 10 
čtenářským dílnám a zároveň si je žáci 
budou moci půjčit k soukromé četbě. 

• Studenti  sexty, 2. G a 4. G dne 11. 11. 
zhlédli v pražském Divadle pod Palmov-
kou moderní adaptaci Shakespearovy 
hry Othello. Následně se zúčastnili pod 
vedením studentek DAMU divadelní-
ho workshopu, který jim pomohl jak 
racionálně, tak zejména emocionálně 

zpracovat impulsy z této inscenace. 
• Sbor gymnázia vystoupil 20. 11. jako 

host na koncertě sboru Hlas (zazpíval 
i společně se sborem Hlas) a 28. 11. 
na vánočních trzích v Nové Pace.

• Dne 4. 11. proběhly schůzky Sdružení 
rodičů gymnázia, o dva dny později 
pak schůzky Sdružení rodičů SOŠ pe-
dagogické.

• Rozběhl se také přípravný kurz pro 
žáky 5. tříd ZŠ, kteří mají zájem o stu-

dium v budoucí primě. Další termíny 
přípravných kurzů jsou 21. 1. 2016, 11. 
2. 2016, 17. 3. 2016 a 7. 4. 2016 vždy 
od 16.00 v budově školy.

Podrobnosti  o událostech se dočtete 
na www.gymnp.cz .

RNDr. Josef Křeček, Gymnázium a SOŠPg 
Nová Paka (s přIspěním kolegů 

z pedagogického sboru)
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  NĚKTERÁ LEDNOVÁ VÝROČÍ

MUZEUM A KLENOTNICE

Radimský Josef ml.
2. ledna uplyne 
185 let od naro-
zení okresního 
starosty a podni-
katele J. Radim-
ského (2. 1. 1831 
v Nové Pace).  
Po skončení zá-
kladní školní do-
cházky studoval 
na reálce v Jičíně 

a potom v Hradci Králové.  V roce 1855 
převzal po svém otci knihkupectví. Poz-
ději však se svým bratrem, důlním inže-
nýrem Václavem, obchod v Nové Pace 
prodali a koupili ve Štýrsku uhelné doly. 
V roce 1875 se však Josef vráti l a založil 
v Nové Pace továrnu na kukuřičný šrot. 
V roce 1875 se stal starostou sokola 
a členem městské rady. Od roku 1897 
až do roku 1904 byl okresním starostem 
a jeho zásluhou se vybudovalo mnoho 
silnic kolem Nové Paky.

Tulka Josef
3. ledna si připo-
meneme 170 let 
od narození ma-
líře Josefa Tulky 
(3. 1. 1846). Na-
rodil se v Nové 
Pace v domě 
č. p. 170 v ulici Zá-
horského, kde má 
pamětní desku. 
Později se jeho 

rodina přestěhovala do Úbislavic, kde 
mladý Josef prožil své dětství. Tulka měl 

velký talent na kreslení a hudbu, což ved-
lo rodiče dát ho studovat na reálku do Ji-
čína. Svoje nadání též uplatnil na pražské 
akademii  (jeho spolužáky byli Ženíšek, 
Chitt ussi, Myslbek, Brožík a Mikoláš Aleš),  
kterou dokončil v roce 1871 a hned začal 
pracovat na výzdobě Thunovského pa-
láce na Malé Straně v Praze. Později též 
vyučoval na reálce v Býchorách u Kolína 
a též několik let strávil na malbách na sklo 
ve Vídni. V roce 1879 vyhrál soutěž na vý-
zdobu lunet v lodžii Národního divadla. 
Po třech letech působení v Praze však 
odešel do Itálie a už se nevráti l. Nevíme, 
kde a kdy zemřel. V našem muzeu máme 
ve sbírkách jeho housle, na které hrával 
na večírcích u Mikoláše Alše.

Šmíd Franti šek
9. ledna si při-
pomeneme 155. 
výročí naroze-
ní hosti nského 
a spoluzaklada-
tele Novopacké-
ho muzea (1908),  
Franti ška Šmída 
(6. 1. 1861 - 19. 4. 
1926). Po svém 
otci převzal Pivo-

varský hotel, pozdější hotel Centrál, kde 
díky svým dlouholetým známostem začal 
sbírat drahé kameny a historické před-
měty. Vše bylo shromážděno v městské 
radnici a až později po dostavbě gymná-
zia (1912-15) bylo přemístěno do sklepení 
a jedné místnosti  v horním patře školy. 
Franti šek Šmíd se zasloužil též o velký ná-
kup etnografi ckých a řemeslných sbírek 

pro naše muzeum a byl obětavým správ-
cem muzea až do roku 1923, kdy jej na-
hradil Josef Jíra. Šmíd zemřel v roce 1926 
v rožďalovickém klášteře.
Kromě těchto osobností  má ještě 110. 

výročí naroze-
ní známý mine-
ralog Dr. Karel 
Tuček. Jelikož 
o něm již bylo 
v  Achátu mnoho-
krát psáno (napo-
sledy v loňském 
roce), tak si jeho 
tvář připomene-
me jen fotografi í. 

Jiří Čejka

radnice, kde byly 
umístěny první 
sbírky

gymnázium, do kterého se v roce 1915 
přemísti ly muzejní sbírky

Radimský Josef ml.

Tulka Josef

Šmíd Franti šek

Zaměstnanci Městského muzea a klenotnice v Nové Pace 
přejí svým příznivcům a návštěvníkům v novém roce 2016 hodně zdraví, štěstí  a pohody.

Je neuvěřitelné, jak čas utí ká. Pravidelně 
se snažím připomínat některé události  ze 
života města v minulosti . Jedná se pocho-
pitelně o výběr subjekti vní. Čerpal jsem 
z  Novopacka, prací Josefa Bílka, Antoní-
na Matějčka, Antonína Kotí ka a z kronik 
města Nová Paka. Snažil jsem se docho-
vat původní texty
• 1316 - Nová Paka náležela k panství 

kumburskému, které toho roku dal král 
Jan Lucemburský do zástavy za 2 000 
kop grošů pražských panu Půtovi z Frý-
dlantu spolu s Velišem a Jičínem.

• 1566 - Pan Vilém Trčka z Lípy, pán 
kumburského panství, uděluje na žá-
dost cechmistrů a mistrů řemesla 
ševcovského v Nové Pace cechovní 
pořádek, jak jej udělil ševcovskému 

cechu v městě Dvoře nad Labem.
• 1586 - Toho roku se poprvé objevil 

mor v Nové Pace, a to hned ve velkých 
rozměrech. Nic nepomáhalo, sloužení 
mší ani prosebná procesí. Téměř po-
lovina obyvatelstva vymřela. Kronikář 
výslovně praví, že mnozí lidé strachem 
k zemi upadli a zmírali, část obyvatel 
prchla do okolí, ba i za hranice zemské.

NĚKTERÁ VÝROČÍ UDÁLOSTÍ NOVÉ PAKY V ROCE 2016

Dr. Karel Tuček
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• 1606 - Dne 15. června, v pátek po sv. 
Trojici okolo 1. hodiny veliká bouře 
a povodeň byla, která domky blíže po-
toka ležící dílem vytopila, dílem zniči-
la, obilí na  polích zkazila, rybník staro-
packý protrhla a velikých škod všude 
nadělala, takže pamětníka nebylo, aby 
kdy, kdo zde takovou pamatoval.

• 1666 - 10. dubna vyhořel dům s hos-
podářským stavením Jiřímu Šolcovi 
a téhož roku, dne 11. listopadu, vzni-
kl neopatrností  souseda Jana Uhlíka 
opět oheň, který podporován prud-
kým větrem na mnoha místech zuři-
ti  počal a 24 domů, 6 stodol s obilím 
a obrokem naplněných v prach a po-
pel obráti l. Při požáru tom vyhořela 
celá dolení strana náměstí , radnice 
s archivem, pamětními knihami a pri-
vilegii městskými.

• 1676 - 26. září umírá ve Vídni hrabě 
Jan Norbert ze Šternberku. Po jeho 
smrti  byl pánem kumburského panství 
Jan Josef hrabě ze Šternberka. Ten ale 
na svých panstvích dlouho nevládl, 
neboť se i se svou manželkou utopil 
na cestě do Vídně v řece Innu.

• 1686 - 12. prosince bylo fi deikomisní 
panství Kumbursko-Oulibické, jakož 
i ostatní statky po Janu Josefovi ze 
Šternberka odevzdány k správě panu 
Václavu Vojtěchovi ze Šternberka.

• 1706 - Z přípisu daného od králov-
ského berničního úřadu na hradě 
Pražském 2. října vysvítá, že obec No-
vopacká může sama k tomuto úřadu 
daně odvádět, čímž se sousedům No-
vopackým velice ulehčilo, poněvadž 
zbaveni byli nepřiměřených a nespra-
vedlivých poplatků, jež dříve s daněmi 
vrchnosti  odváděti  museli.

• 1716 - V době stavby klášterního chrá-
mu bylo uprostřed náměstí  postaveno 
mariánské sousoší s postavami čtyř 
světců na rozích čtyřboké balustrády. 
Na sloupu je datace „Ex voto 1716“. Té-
hož roku bylo postaveno poblíž klášter-
ního chrámu sousoší sv. Rodiny, snad 
práce téže dílny jako sloup morový.

• 1746 - Na žádost primátora Marti na 
Šádka bylo v polích nad Střelnicí po-
staveno 14 štací křížové cesty a dne 
7. srpna téhož roku byly křížové cesty 
a dne 7. srpna téhož roku byla křížová 
cesta od Quidona Bleiweise kvardiána 
kláštera v Hosti nném posvěcena.

• 1756 - V sedmileté válce utrpěla Nová 
Paka velikých pohrom. Nebylo téměř 
ani jediného dne, aby město naše ne-
bylo vojskem sužováno. Často se stá-
valo, že v malém stavení bylo 20 a 30 
vojáků ubytováno. Hned prvního roku 

vedení války přitáhlo do Nové Paky 
po sv. Marti nu 6 setnin mušketýrů.

• 1766 - Do Nové Paky přišli z Hořic 4 je-
zuité a odbývali zde misie. Na náměstí  
před radnicí byla zřízena kaple a kaza-
telna, ze které měli každodenně dlou-
há kázání a duchovní cvičení. Z Nové 
Paky odešli misionáři do Lomnice.

• 1786 - Zrušen cech obuvnický a my-
dlářský, po řeznickém a tkalcovském 
zrušenými již  dříve.

• 1786 - Utvořila se privilegovaná spo-
lečnost, která si založila Střelecký 
spolek. Vyhledala si místo ke střílení 
do terče /nynější Střelnice/, kde se 
také o nedělích scházela.

• 1786 - Na den sv. Jana Křti tele pálila 
chasa u sochy sv. Alžběty, která tehdy 
stála pod Poštmistrovým kopcem, co 
je tam nyní kříž, ohně. K tomu ohni při-
šel jistý voják Komárek, který zde byl 
na dovolené a měl sebou půltřetí  libry 
muničního prachu. Ten prach chase 
prodával a z nepozornosti  něco pra-
chu vytrousil na zem. Stalo se, že ně-
kdo k tomu prachu hodil žhavý uhlíček 
a prach se vzníti l. Stálo tam asi 10 syn-
ků zdejších a ti  všichni k popálení přišli.

• 1796 - Vymizely stříbrné peníze. Nahra-
zeny byly penězi měděnými / 30 a 15 
kr./ Uvaleno clo na cukr a kávu. Sou-
kromníci i korporace nuceny k půjčkám. 
Sousedé novopačtí  byli ožebračeni.

• 1806 - Pro zrušení kláštera byl klášter-
ní chrám svěřen patronátu trautmans-
dorfskému, tí m byl zachován jako kos-
tel fi liální. Město se pak samo staralo 
o jeho udržování.

• 1836 - Usadil se v Nové Pace první 
Medicinae Universea Doctor Franti šek 
Josefy, syn magistrálního rady Václava 
Josefyho. Brzy však přesídlil do Vrchla-
bí, kde náhle zemřel.

• 1846 - Stavěla obec silnici z náměstí  
podle hřbitova k císařské silnici ve-
doucí k Jičínu. 30. září vypukl oheň 
v domě Fr. Ende č. 76 a strávil stavení 
toto i dům Fr. Novákovi. Téhož roku byl 
nákladem dvou packých dobrodinců 
hlavní oltář v  klášteře pozlacen a po-
stříbřen.

• 1856 - Vydán byl všeobecný řád hašení 
ohně. Podle něj měl mít každý majitel 
domu  v domě nebo na dvoře vodou 
naplněný sud a přiměřený počet kon-
ví, ruční stříkačku a další věci. Dále se 
v něm uvádí povinnosti  různých profe-
sí. Diváci nebyli trpěni. Každý musel při 
ohni pracovat.

• 1866 - Konány druhé volby do obec-
ního zastupitelstva. Starostou města 
byl zvolen Josef Anton. Téhož roku 

uděleno bylo čestné občanství Fr. Pa-
lackému, F. L.  Riegrovi a Dr. Klandy-
mu. 16. října se usadil ve městě lékař 
Jan Kejzlar, který zde prakti koval až 
do r. 1878. Za svého pobytu byl usta-
noven v 10 obcích venkovských jako 
lékař obecní, pak  jako lékař drážní 
a tovární. Všímá si také geologických 
poměrů, podnebí, šíření se epidemií, 
píše o choleře na Jičínsku a v okrese 
novopackém.

• 1866 - V květnu přijeli do Nové Paky 
Lichtenštejnští  husaři, kteří táhli k Jičí-
nu k Liberci. Vypukla válka rakousko-
-pruská. Po bitvě u Jičína ustupovali 
rakouští  vojíni před Prusy, při čemž 
ocitla se ráno 30. června v Nové Pace 
pruská královská garda a kavalerie. 
Státní úředníci před ní uprchli. Když 
garda odtáhla k Pecce, přibyla jiná 
pruská kavalerie. Po ní pak pruská pě-
chota, která prováděla rekvizice. Pačtí  
kupci zajížděli pro zboží do Pruska, kde 
nakupovali sůl, tabák, cukr, kávu, ko-
ření a jiné potřeby. Všechno svobod-
ně, bez cla, ježto zemská hranice byla 
do Pruska otevřena. Bylo opět všeho 
dostatek a při tom zavládla svoboda 
a nebylo celní daně, ani jiné daně se 
neplati ly, nebylo četnictva ani fi nanční 
stráže, ani c. k. úřadů. Teprve 1. srpna 
se započalo po válce zase úřadovat, 
úředníci se zase na svá místa dostavi-
li a s nimi zase starý pořádek. U nás, 
na Pace se objevili i cikáni, o kterých 
dříve ani slechu nebylo. Přišli též i čet-
níci. Od srpna do října řádila v Nové 
Pace cholera, která si mnoho obětí  
vyžádala, v rodinách chudších i zámož-
nějších. Pro chudinu byla zase zřízena 
nemocnice v kasárnách. Pro zmírnění 
postrachu se umíráčkem nezvonilo. 
Dle farních záznamů zemřelo v kola-
tuře novopacké na choleru 236 osob. 
Byla zavedena rovnoprávnost obou 
zemských jazyků ve veřejných školách 
a stanoveno, že smí být jen jedna řeč 
vyučovací. Druhému zemskému jazyku 
smělo se vyučovat neobligátně teprve 
od 3. tř. počínaje. 

• 1866 - V tomto roce byli v Nové Pace 
barvíři a ti skaři Šolcové, Patka, Ada-
mec a Kuhn. Šolcův rod provozoval 
barvířství v domě č. p. 223, kde po-
ti skovali látky bavlněné/kartouny/. 
Ve velkém vyráběl pípy soustružník 
Franti šek Kysela. Kupoval v ovocnář-
ských krajích /na Jičínsku a na Turnov-
sku/švestkové kmeny, které dávají nej-
lepší dřevo na výrobu píp. Pípy vyvářel 
do Německa, hlavně do Hannoveru, 
odkud se dostávaly až za oceán.
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• 1876 - Franti šek Jelínek založil na býva-
lých městských pozemcích hrnčířskou 
dílnu, ve které vyráběl i kamna. Ohni-
vzdorná hlína se dovážela z okolí Plzně 
a Budějovic, šamotová moučka z por-
celánek hejnických a karlovarských.

• 1886 - MUDr. Václav Matys ustano-
ven městským lékařem a primářem 
nemocnice promovaný byl r. 1884. 
Propaguje energicky očkování s terapií 
injekční.

• 1896 - 26. ledna konána I. valná hro-
mada Sboru dobrovolných hasičů. 21. 
června konán I. sjezd hasičské župy 
novopacké. V témže roce zavedeny 
v našem hejtmanství divadelní hasič-
ské hlídky. Podnikavý Antoš Moravec 
zřídil cihelnu, kterou později přeměnil 
na přádelnu vlny o 1 500 vřetenech. 
Vilém Beck, jenž se usadil v Nové 
Pace, stavěl mimo jiné i Dělnický dům, 
Grand hotel se stálým jevištěm. Něko-
lik řezníků si vystavělo jatky. Jsou zde 
porážky pro hovězí i vepřový dobytek,

• chladírna, lednice, stáj a kůlna. Vysta-
věn Suchardův dům zdejším rodákem 
stavitelem Jaroslavem Bretem podle 
plánů pražského architekta Cechnera. 
Dům si vyzdobili sochařsky i malířsky 
v renesančním slohu vně i uvnitř sami 
členové této umělecky založené ro-
diny. Zde kromě synů přispěla k dílu 
i dcera Suchardová - Boudová, spo-
lutvůrkyně českého moderního umě-
ní dekorati vního. Stanislav Sucharda 
vytvořil v soše kováře a v reliéfu Ma-
dony, nesoucí v tváři rysy jeho matky, 
dvě časná, ale již v pravdě mistrovská 
díla. Mikoláš Aleš sem přispěl krásným 
sgrafi tem zobrazujícím opata Božetě-
cha na pouti  do Říma. Založen odbor 
Národní jednoty severočeské. Vzal 
si za úkol podporovat naše menšiny 
na okrese i jinde. Příspěvky členské 
odváděl zpravidla do Prahy. Podpo-
ru hmotnou mu poskytovaly peněž-
ní ústavy, pivovar, jednotlivé spolky 
a jiní. Odbor podporoval fondy a men-
šiny vánočními nadílkami, zakupoval 
pozemky i domky pro české lidi.

• 1906 - Již od 1. ledna tohoto roku se 
zásluhou ředitele měšťanské školy 
konají v Nové  Pace meteorologická 
měření. Hradečtí  stavitelé Novotný 
a Labouťka stavěli v secesním slohu 
Pivovarský hotel ( Centrál). 

• Obecní zastupitelstvo jednalo o zalo-
žení městského muzea. K jeho založení 
došlo

• za dva roky /1908/. Okrašlovací spolek 
uspořádal velkou výstavu květi n v bu-
dově měšťanských škol, trvala 16 dní 

a navští vilo ji 10 ti síc lidí. 
• 4. června se stalo železniční neštěs-

tí  u Valdova, kde vykolejil přeplněný 
osobní vlak. Poštovní vůz byl úplně 
roztříštěn, několik vozů se zvráti lo 
na násep.

• Zabit byl poštovní zřízenec, 3 poštovní 
zřízenci zraněni těžce, mnoho lidí zra-
něno lehce.

• 1916 - V červenci byly odváženy mo-
sazné svícny. 

• Novopacká texti lní továrna Stöckler 
a spol. Tato továrna byla zakoupena 
v květnu Vilémem Stöcklerem z kon-
kursní podstaty fy. Bratři Moravec 
a Hrdý v Nové Pace od Občanské zá-
ložny v Jilemnici. 

• Od září do prosince konány domov-
ní prohlídky v bytech starosty Soko-
la Dr. Kaizla, Dr. Matouška, Trejbala 
a dalších členů Sokola, jejich výslechy, 
a konečně 5.12 jednoty v Nové Pace, 
Staré Pace, Lázních Bělohradě. Úbisla-
vice a Levínské Olešnici zcela rozpuště-
ny, že se jako spolky nepoliti cké zabý-
vají politi kou. Dva četníci a tři úředníci 
dodali spisy o rozpuštění.

• 1926 - 17. ledna se konaly první lyžař-
ské závody sokolského okrsku novo-
packého. Novinkou byly zdařilé skoky 
s můstku. Od té doby datuje se vzrůst 
lyžařství ve městě. 

• V  katastrální obci Nová Paka bylo 
v tomto roce chováno 423 kusů hově-
zího dobytka, 660 koz, 67 vepřů a 79 
koní. Poraženo bylo 762 krav – jalo-
vic, 641 telat, 1 394 vepřů, 3 ovce, 47 
koz a 79 koní. - Na klášterním chrámu 
byla zřízena nová břidlicová střecha 
a potom byly postupně provedeny 
restaurační práce vně i uvnitř velikým 
nákladem za pomoci a vedení Památ-
kového úřadu. Fresky a obrazy byly vy-
čištěny a všechno zařízení bylo opra-
veno. - Dostavěn Masarykův okresní 
sirotčinec v Tyršově ulici nákladem 
720 000 Kč. Pořádáno 50 přednášek, 
35 oslav a divadel, 226 zábav z toho 82 
tanečních. 

• 1936 - 5. ledna se konala informati v-
ní schůzka k založení Národní gardy 
v Nové Pace. 1. března se již konala 
ustavující valná hromada Národní gar-
dy, která má název Národní garda 121 
města Nové Paky. Byli zvoleni funkcio-
náři a tí m garda prohlášena za ustave-
nou. - Dne 20. ledna byl na schůzi obec-
ního zastupitelstva zvolen čestným 
občanem děkan Jan Groh, který v Nové 
Pace působil od r. 1893 nejdříve jako 
kaplan, farář a později děkan. Věnoval 
přes 100 000K na opravu kláštera, byl 

příznivcem místní chudiny a působil 
v četných veřejných funkcích. 

• Nezaměstnaným a omezeně pracují-
cím byly přidělovány stravovací pou-
kázky a poukázky na chléb, jejich dě-
tem poukázky na mléko. Ministerstvo 
sociální péče přidělilo pro nezaměst-
nané 1 150kg krup, cukru, 75 q bram-
bor, 200 q uhlí. Pro děti  pak ještě vá-
noční podporu ve výši 4 000Kč.

• Autodopravu obstarávají státní au-
tobusy na tratí ch Nová Paka- Pecka, 
Nová Paka - Stará Paka, Nová Paka-Ji-
čín, Nová Paka-Dolní Kalná. 

• Osobních aut bylo v Nové Pace 96, ná-
kladních 33, 1 autobus a 73 motocyklů. 

• Zákon o civilní proti letecké ochraně 
uložil obcím povinnost zřizování míst-
ních organizací civilní proti letecké 
ochrany /CPO/. Velitelem místní CPO 
byl v Nové Pace ustanoven Josef Hol-
man, vrchní četnický strážmistr v. v. 
Do jejích složek se dobrovolně hlásí 
osoby nepovinné vojenskou službou. 
V  budově reálného gymnázia byla zří-
zena plynová komora. Občanstvu byly 
vydány pokyny, jak se chovat v přípa-
dě leteckého útoku na město. 

• 26. května posti hla Novou Paku kata-
strofální povodeň, nejhorší v historii 
města. Odpoledne se rozpoutala prud-
ká bouře s krupobití m a průtrží mračen 
nad Brdem, odkud se valily ohromné 
spousty vod. Ty v krátké chvíli zaplavily 
celé údolí od jezírek až k železniční tra-
ti . Voda porazila prkenný plot u spor-
tovního hřiště, který brala s sebou se 
vším, co jí přišlo do cesty. Ten také 
ucpal klenutý zděný propustek pod 
tratí . Vody rychle přibývalo a její tlak 
provalil železniční násep, takže vodě již 
nestálo nic v cestě. Její prudký proud 
zaplavil náměstí  přilehlé ulice. Dom-
ky pod náspem trati  byly zaplaveny 
tak náhle, že obyvateléani neměli čas 
utéct a museli se schovat na půdách. 
Divoký proud vody vnikal do příbytků 
i do krámů, vyrážel okna i výkladní skří-
ně a odnášel nábytek i zboží z obcho-
dů, ba i těžké plné benzinové sudy. Za-
topeno bylo 157 domů, poškozených 
rodin bylo 236. Nejtragičtější bylo, že 
při katastrofě zahynuly dvě sedmileté 
školačky v č. p. 34 a v domku č. p. 14 
sedmašedesáti letá žena.

Vzhledem k rozsahu textu končím smut-
nou událostí , která posti hla naše město 
před osmdesáti  lety. Pěkný Nový rok a celý 
nový rok 2016 bez katastrof vám přeje 

Miloslav Bařina



25číslo 01



26 ACHÁT - měsíčník pro občany Nové Paky a okolí

Městské kulturní středisko - F. F. Procházky 101, Nová Paka, tel./fax 493 721 928, www.kultura-novapaka.cz

ČESKÉ NEBE – DIVADLO JÁRY CIMRMANA
neděle 3. 1. 2016, 19:00 hod., velký sál MKS, vstupné 370/350 Kč  
Divadelní sezónu 2016 zahájí tradičně Divadlo Járy Cimrmana 
s úspěšnou hrou České nebe.

TŘÍKRÁLOVÝ KONCERT KAMILY NÝVLTOVÉ 
A MARIANA VOJTKA
středa 6. 1. 2016, 19:30 hod., velký sál MKS, vstupné 240/220 Kč
Na přání diváků opakujeme loňský velmi úspěšný Tříkrálový 
koncert, který bychom nadále chěli zachovat jako tradiční. 
Přijďte si prodloužit sváteční čas s muzikálovými a vánočními 
melodiemi v podání Kamily Nývltové a Mariana Vojtka. Jako 
host vystoupí smíšený pěvecký sbor Hlas.

VÝSTAVA FOTOKLUBU NOVÁ PAKA 
16. 1. - 5. 2. 2016 
(otevřeno: po – pá 8:00 – 16:00 hod. / so + ne 14:00 – 16:00 hod.)    

VERNISÁŽ VÝSTAVY 
sobota 16. 1. 2016, 16:00 hod., malý sál MKS
Srdečně vás zveme na členskou výstavu Fotoklubu při MKS 
Nová Paka. Na vernisáži jako hudební doprovod vystoupí 
oblíbené Řehečské kvarteto. 

DĚTSKÝ KARNEVAL 
neděle 17. 1. 2016, 15:00 hod., velký sál MKS, vstupné 50 Kč
Pestrým odpolednem s tanečky, soutěžemi a kouzlením děti  
provedou Radek a Simona. Těšit se můžete na tradiční tombolu.  

ÚSMĚVY IVA ŠMOLDASE
S PÍSNIČKAMI PEPY ŠTROSSE
pátek 22. 1. 2016, 19:00 hod., malý sál MKS, vstupné 140 Kč 
Zveme Vás na pořad  známého  redaktora, kulturního publicisty, 
scénaristy a moderátora Iva Šmoldase s písničkami Pepy Štrosse.

ODPOLEDNE S DECHOVKOU – KAPELA  ACHÁT
neděle 24. 1. 2016, 15:00 hod., malý sál MKS, vstupné 50 Kč 

VÁZÁNÍ KYTICE 
– PIVOVARSKÁ ZAHRÁDKA MILETÍN
Autor: Štěpán Hak, režie: Marti n Hlavatý
úterý 26. 1. 2016, 19:30 hod., velký sál MKS, vstupné 80/60 Kč 
Zajímavě zpracovaná klasika školních lavic popisuje nejen 
život Karla Jaromíra Erbena, ale především je to baladická 
mysti fi kace o vzniku jeho jediné básnické sbírky Kyti ce. Každý 
prožitek hry vychází z Erbenova rodného kraje, tedy z Miletí na 

a jeho okolí. Setkáváme se v něm s jeho rodinou, známými, 
přáteli, ale především jeho láskou a múzou Maruškou. Ač jde 
o smyšlený příběh, autor ctí  Erbenovu tvorbu a citlivě spojuje 
fi kci a realitu.

ELENA SONENSHINE TRIO
pátek 29. 1. 2016, 20:00 hod., malý sál MKS, vstupné 100 Kč
Česká jazzová zpěvačka Elena Sonenshine opět navští ví Novou 
Paku s vynikajícími hudebníky Mirkem Linkou – kytara a Petrem 
Dvorským – kontrabas. Elena Sonenshine, která studovala 
na proslulé Berklee College of Music v americkém Bostonu dnes 
vystupuje na nejznámějších jazzových festi valech v zahraničí 
a je pravidelným hostem londýnských jazzových klubů. Její 
repertoár obsahuje jak vlastní skladby včetně zajímavých 
jazzových úprav lidových písní, tak klasické standardy. Nenechte 
si ujít tento skvělý koncert.  

ZAČAROVANÝ LES – LD MARTÍNEK LIBÁŇ
sobota 30. 1. 2016, 16:00 hod., malý sál MKS, vstupné 25 Kč 
Klasická česká loutková pohádka o Honzovi, který s pomocí 
kašpárka zachrání princeznu z moci zlého čaroděje.

PŘIPRAVUJEME: 
(Na všechna představení lze zakoupit dárkové poukázky.) 

MÝDLOVÝ PRINC 
- Zájezdové představení do divadla Broadway v Praze 

6. 2. 2016

MASOPUST 
7. 2. 2016

KVARTET 
– DIVADLO BEZ ZÁBRADLÍ  (hrají: Rudolf Hrušínský, Veronika 

Freimanová, Jana Švandová, Zdeněk Žák)
9. 2. 2016

VESELÁ TROJKA  
14. 2. 2016 

VÁCLAV NECKÁŘ 
24. 2. 2016

ÚHLAVNÍ PŘÁTELÉ 
– DIVADLO V RYTÍŘSKÉ  (hrají: Tereza Kostková, 
Nela Boudová, Miroslav Vladyka, Radek Holub) 

31. 3. 2016 (předprodej od 1. 2. 2016)       
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KULTURNÍ KALENDÁŘ
LEDEN

Název akce Místo, čas Pořadatel
3. NE ČESKÉ NEBE 

– DIVADLO 
JÁRY CIMRMANA

velký sál MKS, 
19:00 hod. 

MKS Nová 
Paka

6. ST TŘÍKRÁLOVÝ KONCERT 
KAMILY NÝVLTOVÉ 
A MARIANA VOJTKA

velký sál MKS, 
19:30 hod.

MKS Nová 
Paka

14. ČT Práce s čokoládou Gernatův dům, 
15:00 hod.

SŠGS Nová 
Paka

15. PÁ Voila Novopacké sklepy, 
20:00 hod.

restaurace 
Novopac-
ké sklepy

16. SO VERNISÁŽ VÝSTAVY 
FOTOKLUBU NOVÁ PAKA 

malý sál MKS, 
16:00 hod.

MKS Nová 
Paka

17. NE DĚTSKÝ KARNEVAL velký sál MKS, 
15:00 hod.

MKS Nová 
Paka 

22. PÁ ÚSMĚVY IVA ŠMOLDASE 
S PÍSNIČKAMI 
PEPY ŠTROSSE

malý sál MKS, 
19:00 hod.

MKS Nová 
Paka 

24. NE ODPOLEDNE
 S DECHOVKOU
 – KAPELA ACHÁT

malý sál MKS, 
15:00 hod.

MKS Nová 
Paka 

25. PO Koncert žáků sál ZUŠ Nová 
Paka, 18:00 hod.

ZUŠ Nová 
Paka

26. ÚT VÁZÁNÍ KYTICE 
– PIVOVARSKÁ 
ZAHRÁDKA MILETÍN

velký sál MKS, 
19:30 hod.

MKS Nová 
Paka

29. PÁ ELENA SONENSHINE 
TRIO

malý sál MKS, 
20:00 hod. 

MKS Nová 
Paka 

30. SO ZAČAROVANÝ LES 
– LD MARTÍNEK LIBÁŇ

velký sál MKS, 
16:00 hod. 

MKS Nová 
Paka 

PROGRAM NA LEDEN

8. 1. Keramická dílnička pro děti  s rodiči  - SNĚHULÁK
16.00 - 17.30, cena: 100Kč  

11.1. Bubnování pro všechny
18.00 – 19.30, cena 50 Kč 

12.1. Keramika pro příchozí
19.00 - 22.00, 250 Kč/lekce

23.1. Veganský podvečer
začátek v 16 hodin, cena 200 Kč

Akce je určena pro všechny, na které nezbylo místo v říjnu 
a pro všechny, kteří chtějí vědět, jak chutná a jaké možnosti  

skýtá čistě rostlinná strava.
Přihlášky na: Aaanetka@seznam.cz, tel. 739 659 224

26.1. Keramika pro příchozí
19.00 - 22.00, 250 Kč/lekce

Připravujeme na únor: 
7. 2. MASOPUST

Nabídka letních táborů 2016

PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY:
Křížem krážem Novou Pakou

25. 7. - 29. 7. 2016, cena 1 150 Kč
Jak už název napovídá, budeme po dobu  pěti  dnů putovat 

našim  městem. Při těchto toulkách budeme poznávat 
a objevovat jeho historické a přírodní zajímavosti . Kromě toho 

sti hneme spoustu her, soutěží a jiné zábavné činnosti . 
Hlavní vedoucí: Alena Končická

Výtvarně - dramati cký příměstský tábor
22. - 26. srpna 2016, cena 1.300

Na výtvarníky a dramati cké umělce se těší Sváťa, Hanička, 
Jana, Kačka a Síma 

POBYTOVÉ TÁBORY:
ZTRACENÉ SLUCHÁTKO

3. - 8. 7. 2016
Tábor pro děti  s rodiči ( prarodiči) tentokrát v Pařezské Lhotě

Ubytování ve čtyřlůžkových pokojích 
Ceny a podrobnosti  v lednu na www.ddmstonozka.cz

Na táborníky se těší Sváťa, Hanička, Lojzík, Sasha a Halda

Časoskoky
31. 7. - 6. 8. 2016, Cena 2 900 Kč

Dobrodružné a zábavné putování časem s Mechym, Sas-hou 
a dalšími. Kuchyni velí Midlan

Kdo přežije II.
7.8. - 13.8.2016, Cena 2 900 Kč

Pokračování loňského dobrodružství. 
Loňská účast není podmínkou té letošní.

O program se postará Mechy, Sas-ha a Halda. 
Kuchyni velí Midlan

Od ledna se na tábory a jiné akce můžete hlásit online 
na www.ddmstonozka.cz

14. 1. 15:00 h Práce s čokoládou SŠGS

11. 2. 15:00 h Sladký Valentýn - zdobení srdíček 
a knížeček modelovací hmotou

SŠGS

23. 2. 16:00 h Degustace mladých moravských vín SŠGS

15. 3. 15:00 h Zdobení velikonočních perníčků 
a čokoládových vajíček

SŠGS

22. 3. 15:00 h Vejce v pokrmech a nápojích SŠGS

12. 4. 15:00 h Jarní očistná kůra SŠGS

20. 4. 16:00 h Dekorování oděvů a texti lu SŠGS

17. 5. 15:00 h Práce s modelovací hmotou SŠGS
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PŘEDSTAVUJEME VÁM

TONDA PLEVÁK

Byl jsem malý kluk, když k nám do Bul-
harské ulice přijel Tonda Plevák. Pama-
tuji si, jak na své vytuněné dvěstěpadině 
v luxusní modré metalíze přejel celou 
ulici po zadním. Byl jsem z toho úplně 
hotovej! (A mnoho holek z Paky asi taky, 
což mi tenkrát nedocházelo.) Když tento 
démon packých silnic odjel, zkoušel jsem 
ho napodobovat jízdou na svém RMXu. 
Motor nahradily moje nohy a jeho řev 
brnkačka vibrující u zadního kola. Dvou-
metrový Tonda vždycky vyčníval – nejen 
postavou, ale i svými stroji a schopnos-
tí  je zkroti t. Jawu vystřídala Kawasaki 
(pravda – tu jednou nezkroti l a poslal 
kamsi do popelnic), pak přišla na řadu 
červená Suzuki, kterou si hýčká dodnes. 
Však si ji všichni dobře pamatujete za-
parkovanou nahoře u benzínky, kde Ton-
da tenkrát pracoval. Dnes je povoláním 
profesionální hasič, takže ho řada z vás 
poznala ve chvílích, kdy vám pomáhal 
z bryndy. I Tonda si prožil své těžké chvil-
ky. Když byl malý kluk, nevráti l se jeho 
táta z motocyklových závodů. Řidič sa-
nitky mu otevřel dveře přímo do cesty... 
Tonda ale na závodní motorky nezane-
vřel. Naopak – sám je dnes úspěšným ve-
teránským závodníkem. Když mu fandím 
u hořického okruhu, probouzí ve mně 
zase vzpomínky na mládí. Při jízdě domů 
(na kole již bez brnkačky) to v zatáčkách 
klopím víc než je zdrávo, protože jsem 
zase viděl jezdit Tondu... Těším se na roz-
hovor, bude to jízda!
Tondo, můžeš nám v krátkosti  předsta-
vit svůj stroj?

Je to stopětadváca Jaha, kterou postavil 
Jaroslav Hlavatý (pozn.: mistr republiky, 
1972) s mým otcem. Rám motocyklu je 
stavěný podle závodního speciálu Ravo. 
Motor je chlazený jednoválec, jehož zá-
kladem je motor z Jawy 90. V té době to 
byl jediný u nás dostupný motor s rotač-
ním šoupátkem a pěti kvaltovou převo-
dovkou. Výkon je kolem 35 koní a maxi-
mální rychlost 165 – 170 km/h. 
Je motorka stále stejná, jako když s ní 
závodil tvůj táta, nebo doznala něja-
kých nutných změn?
Motocykl je stále stejný. Malých změn 
doznal pouze motor a ještě musely být 
dodělány některé bezpečnostní prvky, 
bez nichž bych dnes neprošel technickou 
přejímkou. 
V čem vidíš hlavní přednosti  motorky 
a sebe jako jezdce? 
Já žádné přednosti  jako jezdec nemám, 
protože měřím dva metry a oblečený 
do závodní výstroje vážím téměř sto 
kilo. To jsou mé hlavní slabiny, které se 
výrazně projevují při jízdě. Závodím v ka-
tegorii do 175 ccm, což je další hendikep, 
zvláště je-li na okruhu více stoupání 
a dlouhých rovin. Výhodou motorky je 
nízká váha (pozn.: 58 kg), poměrně sluš-
ný výkon a díky panu Kučerovi, který se 
nám stará o pohonnou jednotku, i vyso-
ká spolehlivost. 
Smrt táty musela být pro tebe jako ma-
lého kluka hrozný šok. Přesto jsi vzal 
do ruky řidítka jeho motorky a začal 
s ní závodit. Asi tě musí těšit, že pokra-
čuješ v jeho stopách a díky tobě je jeho 
odkaz stále živý a hmatatelný... A navíc 
jsi po něm očividně zdědil lásku k mo-
tocyklům.
Lásku k motorkám jsem po něm určitě 
zdědil a i přes nevoli mamky jsem nako-
nec za rychlá řidítka usedl. Ale vzal jsem 
to zodpovědně přes spoustu cestovních 
motorek, až nakonec jsem ve svých 
osmatřiceti  letech začal závodit na jedi-
ném stroji, který po tátovi zůstal. Matka 
z pochopitelných důvodů všechny pro-
dala. Co s ním mám společné, je také 
cit pro technicky členitou trať a jízdu 
na vodě, kdy závodníci s výkonnějšími 
stroji nemají tak velkou výhodu.
Jak dlouho vlastně závodíš?
Do letoška jsem absolvoval 12 závodních 
sezón v řadě. První dva roky jsem jezdil 
pouze veteránské závody, které se jezdí 

na pravidelnost (pozn.: kdo má nejmenší 
časovou odchylku v měřených kolech, je 
vítěz). Poslední roky jezdím třídu klasik, 
což jsou ostré závody, při nichž se hod-
notí  umístění v cíli.
A co na to mamka – má nervy závody 
sledovat, nebo se jí jen po víkendu ozý-
váš, že jsi OK?
Pro mamku jsou moje závodní víkendy 
směsicí strachu, fandění, a když u nich 
není, tak čekání na telefon. Nejbližší 
závody v Hořicích si nenechá nikdy ujít 
a vždycky fandí a přeje nám především 
pohodový návrat domů, což je samozřej-
mě cíl můj i celého týmu.  
Stejně jako táta jsi objel mnoho přírod-
ních okruhů. Na kterém z nich se ti  jezdí 
nejlépe? 
Velice rád se svezu na Masarykově okru-
hu, kde jsem začínal školou pro získání 
závodní licence. Můj sen tehdy byl si tam 
jednou zazávodit, což se mi splnilo a ně-
kolikrát jsem z tohoto okruhu přivezl vě-
nec. Ale mojí srdeční záležitostí  jsou sa-
mozřejmě Hořice. Jedná se o velmi tech-
nický okruh, plný ostrých a rytmicky na-
vazujících zatáček. Specifi kem této trati  
je také velké převýšení. Mým tajným 
přáním bylo se někdy ve zdejší, tradičně 
velmi silné, mezinárodní konkurenci pro-
sadit na nejvyšší příčku, což se mi splnilo 
hned dvakrát, a to v letech 2013 a 2014. 
Při posledním závodě mě bohužel z dru-
hého místa posunul na čtvrtou pozici 
prasklý výfuk. 
Co považuješ za své největší úspěchy?
Že jsem živ a zdráv, ale pár šrámů ze zá-
vodů mám. O jizvě na mém pozadí ví jen 
pár vyvolených (smích). Ze závodních 
úspěchů si nejvíce cením zmíněných ví-
tězství v Hořicích a také celkového první-
ho místa v seriálu AČR v roce 2013 a v se-
riálu CAMS v roce 2014. 
Jak to chodí mezi veteránskými závod-
níky – převažuje rivalita, nebo si večer 
v depu dáte pivko a pokecáte?
Naše závody se nejezdí o peníze, ale 
na trati  si nic nedarujeme, i když vždy 
v duchu fair play. V depu jsme vždy kama-
rádi a mnohdy si navzájem i pomáháme 
půjčováním nejrůznějších věcí, nářadí, 
dílů, ale také informacemi týkajících se 
trati . Večer rádi posedíme a vyměníme 
si tradiční regionální speciality (smích). 
Ale samozřejmě vždy s mírou, protože 
na roštu nám občas dávají dýchnout. 
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Když vidím, na jak úzkých pneumati -
kách lítáš pekelným tempem po trati , je 
to adrenalin už jen pro mě jako diváka. 
Jak to máš se strachem? Zaklapneš ple-
xisklo, přidáš plyn a na strach není mís-
to, nebo tam někde i během jízdy je?
Není to tolik o strachu, ale o respektu 
k trati  a ostatním závodníkům. Když pak 
jedeme po úzkých silnicích mezi pev-
nými překážkami, kde není sebemenší 
prostor na chybu, tak se musí jet oprav-
du hlavou. Třeba můj průměr na kolo 
v Hořicích se pravidelně pohybuje okolo 
107 km/h, což je na tak staré motorce se 
slabými brzdami a úzkými pneumati kami 
docela masakr.  
Superbiky v Hořicích už jezdí kola prů-
měrem 140 km/h, což je až neuvěřitel-
né. Jak vnímáš tyto nejsilnější kubatu-
ry – coby divák ale taky kolega v jedné 
osobě?

Smekám před nimi, ale myslím, že tam 
ta hlava patří ještě víc. Jezdci musí mít 
už víc zkušeností  na přírodních okruzích. 
Jejich rychlost je třeba na hořický okruh 
už hodně na hraně.
Loni na konci sezóny jsi měl pád v po-
měrně velké rychlosti . Kde a jak se ti  to 
stalo?
Bylo to na posledním závodě v Dymo-
kurech už v prvním tréninku. Měl jsem 
zajetý nejrychlejší čas a můj mechanik 
Petr Polman mi už signalizoval, že můžu 
zvolnit. Ale já chtěl zajet ještě jedno 
rychlé kolo a přišla chyba v retardéru, 
kde jsem si o poslední balík z pneumati k 
škrtl pravým ramenem a to mě poslalo 
mimo trať. Bylo to asi ve stokilometrové 
rychlosti , dvacet metrů jsem jel po boku 
a modlil se, abych neskončil ve vzrost-
lých křoviskách rostoucích podél příko-
pu. Motorku jsem hodně rozbil, vyho-
dil jsem si rameno, zhmoždil si pravou 
nohu a bolelo mě celé tělo. Petr s Matě-
jem dali motorku zázračně dohromady 
a já mohl i přes bolesti  druhý den stát 
na startovním roštu. Probojoval jsem se 
na třetí  pozici, ale veškeré naše naděje 
zhati la prasklá hřídel spojky.
Láska k motorkám je asi věčná – jak 

vidíš svou budoucnost coby závodní-
ka a případně i motocyklového jezdce 
v běžném provozu?
Troufám si říct, že láska k motorkám mě 
nikdy neopustí . Raději se ale svezu v zá-
vodním tempu na zabezpečené závodní 
trati , kde nikoho neohrozím, než rychle 
v běžném silničním provozu. Ze svého 
povolání vím, že my motocyklisté jsme 
nejohroženější účastníci v provozu. Vět-
šinou se hází vina na nás, že lítáme jak 
blázni, ale je to dost často o ohledupl-
nosti  dalších účastníků. Havárie na mo-
torce mívá často vážné následky.
A na závěr ti  dám prostor také pro po-
děkování, protože závodění na motor-
kách bez podpory rodiny, kamarádů 
a partnerů dělat nejde. Je to týmová 
záležitost, jak mi asi dáš za pravdu.
Přesně tak. Své blízké rodině jsem vděč-
ný za toleranci, kterou takovýto koníček 
určitě vyžaduje, moc děkuji Petru a Pav-
lu Polmanovým, za jejichž podpory jsem 
mohl začít závodit. Pavel dělal mechani-
ka už mému tátovi a Petr s mým synem 
Matějem tvoří náš tým dodnes. Velké 
poděkování patří již zmíněnému panu 
Kučerovi z Lomnice, také logisti ku zajiš-
ťující fi rmě Vagner transport a ostatním 
sponzorům a kamarádům, kteří nám 
fandí a podporují naše snahy, ať už při-
spívají fi nančně, nebo svým umem a vě-
novaným časem. 
Díky za rozhovor, Tondo. A přeji co nej-
víc radosti  ze závodění a co nejméně 
šrámů.
Taky moc děkuji a držte nám palce!

text: Daniel Polman
foto: Jiří Franek

Tourist Trophy v Hořicích, 2015První triumf v Hořicích, 2013
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Z NOVOPACKÉHO SPORTU

Po sedmnácté v historii novopackého 
sportu a po páté v aule packého Gymná-
zia a Střední odborné školy pedagogické, 
pozval sportovní výbor zastupitelstva 
sportovce a obecenstvo ke slavnostní-
mu vyhlášeni nejúspěšnějších sportovců 
města za rok 2015. Tento slavnostní akt 
na vysoké společenské úrovni byl uspo-
řádán sportovním výborem se součin-
ností  Města Nová Paka, za což mohou 
pořadatelé a všichni přítomní poděkovat 
Gymnáziu a SPgŠ v čele s ředitelem Pav-
lem Matějovským. Velký dík patří rovněž 
vystupujícím studentkám, včetně dív-
čího sboru Amabile se sólistkami, mezi 
kterými byla dnes již známá zpěvačka 
Eva Matějovská a samozřejmě umě-
lecké vedoucí Aleně Matějovské za pět 
vystoupení, která obohati la celý podve-
čer. Na slavnostním aktu nechyběli ani 
místostarostové Pavel Bouchner a Milan 
Pospíšil, kteří se spolu s některými členy 
sportovního výboru podíleli na dekoro-
vání sportovců. Mezi návštěvníky seděl 
i bývalý starosta Rudolf Cogan, který zde 
zastupoval oddíl triatlonu. Přítomni byli 
i někteří představitelé organizací, jejichž 
sportovci byli v průběhu podvečera vy-
hlášeni. Na vyhlášení se přišli podívat 
starosta Sokola Petr Kužel a starosta 
Tělovýchovně jednoty Zdeněk Sucharda 
a někteří další představitelé sportovních 
organizací. 
Předseda Sportovního výboru města 
Nová Paka Franti šek Vitoch se ve svém 
úvodním slově zmínil o důležitosti  spor-
tu v životě každého člověka. Vyhlašovaní 
těch nejúspěšnějších uvedl jako velmi 
důležitou moti vaci pro mládež. Nezapo-
mněl také připomenout vzory některých 
našich bývalých i současných reprezen-
tantů, ale i výborné sportovce města 
a regionu. Poděkoval rovněž radnici 
za péči o sport ve městě. Vyzdvihl znač-
né množství nových sportovišť, která 
byla vybudována nejen přímo ve městě, 
ale i v okolních obcích patřících k Nové 
Pace. Sportovně založeného Pačáka hřál 
u srdce pocit hrdosti , když jmenoval 
jednotlivá sportovní zařízení, která jsou 
umístěna od dětského hřiště pod skaut-
skou klubovnou až za fotbalové hřiště 
s umělou plochou, kde vede běžecká ly-
žařská trať. Tento pruh sportovišť závidí 
Nové Pace i daleko větší města. V závě-
ru svého vystoupení se zmínil i o téměř 

dostavěném plaveckém bazénu, který se 
bude otevírat letos před Vánocemi. 
Velmi šťastnou ruku měl letos sportovní 
výbor s výběrem moderátorky Marcely 
Faifrové, která svým vystoupením obo-
hati la již tak slavnostní ráz podvečera. 
Ocenění jednotlivým sportovcům pře-
dával předseda sportovní komise spolu 
se zástupci města a některými dalšími 
členy komise. 
Jako první a zároveň nejmladší vystou-
pila na podium sedmiletá Kristýna Svo-
bodová z novopackého Autoklubu, kte-
rá v celkovém hodnocení MČR dosáhla 
výborného třetí ho místa ve třídě race 
buggy autokrosu 160 ccm. Spolu s ní 
byli dekorováni dva výborní osmiletí  
hokejisté Marek Trefi l a Franti šek Pau-
lus. První pěti ci doplnili mladí fotbalis-
té, sedmiletý Michal Rupa a dorostenec 
Diminik Štefan. V další pěti ci, která se 
představila přítomným, byli cvičitelé 
Klubu sportu pro všechny Miloslav Ši-
mek, Jana Pírová a dvě sokolské cviči-
telky Maruška Suchardová s Jarmilou 
Žďárskou. Pátou do skupinky byla cyk-
listka Romana Ježková z Bakako Nová 
Paka. Další vyznamenávaní byli vesměs 
sportovci z Tělocvičné jednoty Sokol. 
Vedle sebe stály jedenácti leté atletky 
z přípravky. Jessica Nechanická, která 
byla ve své kategorii druhou nejlepší at-
letkou Královéhradeckého kraje, a Ale-
nou Glosová. Za basketbalisty se zde 
přestavil Pavel Korbelář, nestor hry pod 
bezednými koši, a dosud kadetka, která 
hraje za juniorky U 19, Bára Novotná. 
Pětku doplnil hráč a velký volejbalový 
činovník Jiří Vlk. 
Dále se na podiu představili: turista Josef 
Pilař, kuželkář Erik Folta, hráč stolního 
tenisu Marti n Sochor, patnácti letý ša-
chista Petr Fojt, který si dokáže poradit 
i s dospělými vyznavači této královské 
hry. Ocenění jednoho z nejlepších čes-
kých triatlonistů, Petra Soukupa, vyzvedl 
jeho otec. V Nové Pace k plné spokoje-
nosti  fungují dva tenisové kluby, a tudíž 
byla oceněna čtyřka úspěšných tenistů, 
z Tenisu Nová Paka dvaadvaceti letá Pet-
ra Krausová, za kterou převzal ocenění 
její otec, a o deset let mladší Nikola Tu-
žová. Tenis centrum zde obhajovali Jiří 
Zemánek a nestárnoucí Marta Rozen-
bergová, která je rovněž velice úspěšná 
jako veteránka i ve stolním tenisu, když 

na mistrovství ČR obsadila druhé místo. 
Pro ocenění si také přišla mistryně České 
republiky ve střelbě z velkorážné pušky 
na mizivé cíle na 300 m, střelkyně Tereza 
Dixová, na podiu nechyběl ani spoluza-
kladatel a organizátor cyklisti ckých akcí 
packého Velocipéd klubu Marti n Pyciak 
a nejlepší zimní plavkyně novopacké Ka-
ravany otužilců, Alžběta Militká, která 
se prosazuje mezi ženami v českém po-
háru. Již několik let jsou mezi neúspěš-
nějšími novopackými sportovci hodno-
ceni i nejlepší sportovci dobrovolných 
hasičů v hasičském sportu. Tentokráte 
si přišel pro ocenění Jaroslav Ott a, který 
reprezentuje Novou Paku nejen v hasič-
ském sportu dospělých, ale také trénuje 
družstvo mladších žáků, které je jedním 
z nejlepších družstev v okrese.
Jedním ze dvou nejúspěšnějších kolek-
ti vů mládeže byli mladí fotbalisté U 11, 
kteří skončili na třetí m místě v krajském 
přeboru. Pro ocenění si přišli trenéři 
Ladislav Hoška a Michal Patka s mladý-
mi hráči Vojtěchem Patkou, Vojtěchem 
Selvekem, Janem Trejbalem, Jindřichem 
Horáčkem, 
Markem Mentusem, Adamem Barkem, 
Ladislavem Klazarem, Janem Doubkem, 
Adamem Řezníčkem, Janem Celjakem, 
Marti ne Herzánem, Václavem Mandí-
kem, Tomášem Vágenknechtem, Petrem 
Štěpánkem, Eliškou Gernatovou a Janem 
Prejsem.
Spolu s nimi přebíraly ocenění čtyři mla-
dé atletky ze sokolské atleti cké přípravky 
- Jessica Nechanická, Alena Glosová, Klá-
ra Matoušová a Kateřina Prokšová pod 
vedením trenérů Petra Kužela a Zdeňka 
Maška, za vítězství v krajském přeboru 
družstev. 
Pro ocenění za nejúspěšnější kolekti v 
dospělých si přišly čtyři cvičenky z KSP-
V:Vendula Doubková, Jiřina Kalibánová, 
Eva Kracíková a Petra Satranská, které se 
letos úspěšně zúčastnily světové Gym-
naestrády v Helsinkách.
Zvláštní ocenění sportovního výboru zís-
kal kolekti v studentů novopackého gym-
názia, který vyhrál České středoškolské 
hry v basketbalu ve složení: Vojtěch 
Pour, Marek Nádvorník, Jakub Tegel, Jo-
sef Švehla, Vojtěch Plecháč, David Hyl-
mar, Jaroslav Šabata a Kryštof Podzimek. 
Pro ocenění školního družstva si přišel 
trenér Jan Kypr sám. Ocenění na slav-
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nostním vyhlášení chyběli, protože se 
účastnili studijního pobytu v Berlíně.
Vyvrcholením celého podvečera bylo 
vyhlášení letošní legendy novopackého 
sportu. Ještě před tí mto slavnostním ak-
tem byly na pódium pozvány i předchozí 
novopacké legendy – Přemysl Havlík,Ji-
ří Vávra, Miloslav Pour, Svatka Krsková 
a Karel Rádle. Pro nemoc se omluvil Jiří 
Nádvorník. Z legend již odešli do spor-
tovního nebe: Antonín Věchet, Antonín 
Kraus a Franti šek Ferles. 
Letošní legendou novopackého spor-
tu se stal bývalý výborný učitel tělesné 
výchovy a současný předseda sportovní 

komise a předseda Unie okresního spor-
tu Jičínska Franti šek Vitoch. I když byl 
v mládí všesportovcem, tak nejblíže měl 
k fotbalu, kde reprezentoval nejen Novu 
Paku, ale i Hradec Králové a v době pre-
zenční služby kopal druhou ligu za Du-
klu Tábor. Ke svému jmenování přebral 
Franti šek Vitoch za značného aplausu 
přítomných sošku Diskobola. 
Své poděkování městu za to, jak si měs-
to váží sportu a sportovních legend, za-
končila Svatka Krsková: „Je zajímavé, že 
velká většina novopackých sportovních 
legend jsou bývalí učitelé.“
Po slavnostním programu si přítomní 

ještě sdělovali dojmy v jedné z učeben, 
kde připravili pohoštění studenti  Střední 
školy gastronomie a služeb. 

Míla Pour

Ve čtvrtek navečer 3. prosince 2015 jsem 
se vráti l domů s velmi příjemnými pocity 
z „Vyhlášení sportovců Nové Paky za rok 
2015“, akce pořádané Sportovním výbo-
rem města Nová Paka. Celá akce ve mně 
vzbudila hluboce příjemné dojmy. 
Ten den před třetí  hodinou ranní jsem se 
vráti l z italského Bolzana, kde jsem byl 
na instruktážní „expedici“ za novou rol-
bou na náš zimní stadion v Nové Pace. 
Dvoudenní blesková vizita mé velmi 
oblíbené Itálie byla syta krásných 
dojmů. Vše klaplo s nádhernou ital-
skou samozřejmostí . Příjezd, uby-
tování, posezení s přáteli, návště-
va venkovského Ritt enu, náhorní 
plošiny nad Bolzanem, s ledovým 
venkovním oválem na rychlobrusle-
ní a krytou halou, kde se proháně-
la nová rolba s novou převratnou 
technologií na elektrický pohon 
s asynchronními motory… Bylo nám 
představeno úplně všechno. Úprava 
ledové plochy se všemi novinkami 
i vodní nivelizací. Neváhali jsme a navští -
vili jsme i strojovnu chlazení. Tam jsme 
zjisti li, že u nás v Nové Pace máme mo-
dernější. Na cokoli jsme se zeptali, bylo 
nám odpovězeno s náležitou srozumi-
telností  a otevřeností . Jsme vyzbrojeni 
novými informacemi o provozu náročné-
ho zimního sportovního zařízení včetně 
organizování sportovní činnosti . Věřte, 
že nejsme úplně tak mimo a vzdáleni 
od italského standardu, jak v provozu za-
řízení, tak v organizování sportovní čin-
nosti . Před obědem už jsme byli ve fi rmě 
WM Ice technics, kde nás přivítal Willy 
Mulser, zakladatel rodinné fi rmy. Výro-
bou a skladovacími prostory nás provedl 
syn Walter Mulser. V jednací místnosti  
jsme pohovořili s madam Mulserovou. 
A pak jsme se samozřejmostí  rodilých 
Italů byli pozváni na oběd. Při výběru 

jídel nám na dotaz, které jídlo nám do-
poručují, bylo odpovězeno s příjemnou 
samozřejmostí , že tady je dobré úplně 
všechno. Komunikace o odborných, ale 
i o celkem běžných životních věcech pro-
bíhala zcela pohodovým a velmi příjem-
ným způsobem. Následovala návštěva 
historického centra Bolzana s jihoty-
rolským archeologickým muzeem, kde 
je uchováván známý ledový muž Ötzi. 

Také je zde muzeum Reinholda Mesnne-
ra, nejznámějšího světového horolezce. 
A cestou zpět domů jsme si nenechali 
ujít ledovcový tyrolský lyžařský areál 
Stubai. A také tam jsme se přesvědčili, 
že je na světě možné mnohé.
Zpět k vyhlášení sportovců Novopacka. 
Mé čerstvé dojmy ze zahraničí byly tou-
to akcí ještě umocněny. Plný reprezen-
tati vní sál novopackého gymnázia sršel 
poziti vní energií. Pořad akce byl logický 

a nabitý bohatým a skvělým progra-
mem. Marcela Fajferová pořadem pro-
vázela zcela profesionálně s příjemnou 
humornou nadsázkou. Hudební vstupy 
souboru Amabile z novopackého gymná-
zia byly zcela nevšedním uměleckým zá-
žitkem. Světelná show Richarda Králička 
přinesla extázi zrakovým smyslům. 
Předseda Sportovního výboru města 
Nová Paka, Mgr. Franti šek Vitoch, před-

nesl výčet sportovních akti vit 
na území Nové Paky téměř doko-
nale. Nezapomněl snad na žád-
nou akti vitu místních občanů. 
Seznámil přítomné snad se všemi 
sportovními zařízeními na území 
města. I znalému bylo překvape-
ním, co zde všechno máme. 
Ocenění jednotlivců a kolekti vů 
na postech hráčů, trenérů, cviči-
telů a funkcionářů obou pohlaví 
vrcholilo představením legend 
novopackého sportu. A na úpl-
ný závěr jsme se dočkali vyhlá-

šení nové legendy sportu Nové Paky  
Mgr. Franti ška Vitocha, který pro tělový-
chovu pracuje celý svůj život.
Akce byla zorganizovaná téměř dokona-
le včetně velice příjemného ozvučení. 
Město Nová Paka prezentovalo velmi so-
fi sti kovaným způsobem sportovní akti vi-
ty zdejších obyvatel a podpořilo činnost 
a chuť všech do dalších období.
Osobně jsem šťastný, že jsem se této 
akce zúčastnil. Mé krásné dojmy ze za-
hraničí byly znásobeny tí mto prožitkem. 
Musím složit poděkování všem, kteří se 
na této akci podíleli a vyjádřit nadšení, 
které tato akce ve mně zanechala.
V Nové Pace a pro Novou Paku má smysl 
žít a pracovat! Děkuji!

Bohumil Šmika

VYHLÁŠENÍ SPORTOVCŮ NOVÉ PAKY 2015
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MLÁDEŽNICKÝ VOLEJBAL SE BLÍŽÍ DO POLOVINY SOUTĚŽÍ…
Volejbalový klub mládeže při ŠSK ZŠ Hu-
sitská prožívá svoji čtvrtou sezónu. Máme 
radost z poměrně velkého zájmu dětí  
o tuto nádhernou kolekti vní hru. Dvakrát 
týdně dochází na tréninky celkem 45 dětí  
v několika věkových kategoriích. O ně se 
starají tři trenérky a dva trenéři. Samo-
zřejmě nesmírně důležitým článkem jsou 
rodiče, kteří působí v roli pomocníků, do-
pravců, fanoušků, sparingpartnerů, ně-
kdy také vysoušejí slzičky, když se nedaří, 
někdy sami zastávají funkci koučů a za to 
vše jim moc děkujeme. 
Kromě pravidelných tréninků jsou pro 
nás neméně důležité i zápasy a turnaje. 
Zatí m se nám nejvíce daří u těch nejzku-
šenějších. Naši žáci dosud v okresním 
přeboru nepoznali hořkost porážky a jsou 

zatí m v čele průběžného pořadí. Stejný 
tým také hraje krajský přebor mladšího 
žactva. V této soutěži bojuje o postavení 
na pomyslných stupních vítězů.
První dva turnaje již také odehráli 
v okresním přeboru v barevném minivo-
lejbalu ti  nejmladší. Výsledky jsou velmi 
rozdílné a odpovídají délce dosavadní 
přípravy. Úplní začátečníci sbírají svoje 
první zápasové zkušenosti  a zatí m to vy-
padá, že jim to brzy půjde velmi dobře. 
Zkušenější hráčky a hráči se již na těchto 
turnajích dokázali prosadit i na ty nejvyš-
ší příčky. Zároveň také hájí barvy oddílu 
i v krajském přeboru minižactva. V této 
soutěži hrají již druhým rokem a stále 
patří k těm nejmladším hráčům. O to 
víc nás těší významný herní i výsledkový 

posun obou našich týmů oproti  minulé 
sezóně.
Bližší informace o činnosti  oddílu si může-
te přečíst také na www.volejbalpaka.cz.

Mgr. Zdeněk Burkert
VKM Nová Paka

Jako v předchozích letech pozvali novo-
pačtí  sokolové prvý prosincový čtvrtek 
do tělocvičny novopacké sokolovny, pro 
tu nejmenší sokolskou droboti nu, Miku-
láše s jeho družinou. Čtyři čerti  a čtyři 
andělé pod vedením Mikuláše se přišli 
podívat na sportovní i recitační výkony 
více jak padesáti   malých sokolíků, kteří 
je uvítali společným nástupem a sokol-
ským pozdravem „Nazdar“. Čerti  dětem 

přednesli čertovskou básničku a poté 
sledovali jejich výkony na překážkové 
dráze předem sestavené cvičitelkami ze 
cvičebního nářadí jako jsou lavičky, koza, 
švédské bedny a různé prolézačky. Čerti , 
asi pod dojmem mediálního působení, 
že nemají strašit, se chovali úplně vzor-
ně a svým chováním si nezadali s anděly. 
Při překonávání překážek dětem fandili 
a povzbuzovali je. Po této cvičební vložce 

čekal děti  další úkol, přednést básničku 
nebo zazpívat písničku. Teprve poté je 
Mikuláš s andělem  obdarovali balíčkem 
sladkostí .  Děti  si obdržený balíček samo-
zřejmě ihned rozdělaly,  ale většinou ho 
předaly rodičům a okamžitě se vrhly opět 
mezi ostatní děti  do reje v tělocvičně. 
Při rozdávání dárků si andílci s dětmi 
zatancovali na oblíbené dětské písničky 
a uspořádali pro děti  čertovský závod, 
který sokolíci s přehledem vyhráli. Čer-
ti  měli špatnou fyzičku, ale do příští ho 
roku prý natrénují.  Po rozdání dárků mi-
kulášská družina ještě chvíli sledovala rej 
cvičenců a následně z tělocvičny odešla. 
Nadílka proběhala v příjemné, pohodo-
vé atmosféře, o kterou se zasloužili již 
po několikáté, v podobě Mikuláše, čertů 
a andělů, studenti  a studentky Střední 
pedagogické školy, kterým se tí mto sluší 
poděkovat za skvělý přístup k dětem. 
Rodiče s dětmi odcházeli domů spokoje-
ni a s úsměvem, což bylo pro pořadatele 
největší odměnou.

Míla Pour

SOKOLÍCI A MALÉ SOKOLKY SI PŘED MIKULÁŠEM ZACVIČILI 

Sokol Nová Paka – BA Roudnice 77:68 
(25:13,45:27, 60:52)
V utkání si novopačtí  žáci získali v pr-
vém poločase vedení s rozdílem osm-
nácti  bodů. Třetí  čtvrti na jim bohužel 
nevyšla a soupeř stáhl na pohých osm. 
V závěru domácí udrželi vedení a zajis-
ti li si tak druhou ligovou výhru. Proti  
výškové převaze hostů se dokázal nej-
více propsadit svoji rychlostí  a dobrými 
donáškami Dominik Holeček, který na-

sázel do koše hostujícího týmu 30 bodů. 
Holeček 30, 8/4, Sekot 13, 1x3, 2/2, Plo-
cek 12, Tegel 8, Husták 6, 2/0, Šidlicovský 
5, 4/1, Jelínek 2, Svoboda 1, 2/1.
Trestné hody: 18/8 (44,5%) :35/14 (40%).
Sokol Nová Paka – USK Praha 27:130 
(11:32, 14:68, 22:99)
Proti  druhému týmu tabulky, habánům 
z USK Praha, kteří o přestávkách ukazo-
vali jak se zatlouká do koše, neměli do-
mácí sebemeší šanci.

Holeček 12,7/4, Sekot 5, 10/1, Plocek 4, 
6/2, Jelínek 3, 2/1, Šidlichovský 2, Svobo-
da 1, 2/1.
Trestné hody: 37/9 (33,33%):62/15 
(28,2%).
Další ligová utkání sehrají pačtí  sokolíci 
až o třetí m lednovém víkendu v Ústí  n.L 
a Litoměřicích.

Míla Pour

PROHRA A VÍTĚZSTVÍ SOKOLÍKŮ V ŽÁKOVSKÉ LIZE
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Po prohraném sobotním derby v Jičíně 
o 14 bodů, se v neděli radovaly novopac-
ké sokolky, které zvítězily v dramati cké 
koncovce o jeden bod.
Sokol Nová Paka – BSK Jičín 58:57 
(11:11, 27:24, 41:45) 
Jako v přesýpacích hodinách se měni-
lo během zápasu skóre v derby sokolek 
s basketbalistkami BSK Jičín. Odpovídala 
tomu i první čtvrti na, kdy se sice hos-
tujícím basketbalistkám podařilo získat  
do 6. minuty náskok šesti  bodů (4:10), 
ale při zaznění klaksonu ohlašujícího pr-
vou deseti minutovku to již bylo neroz-
hodně 11:11. Jak je patrné ze skóre  prvé 
čtvrti ny, střelba u obou celků nebyla 
tentokráte na zvlášť velké výši. V podob-
ném trendu vypadalo skóre i v další čtvr-
ti ně. Družstvo Jičína si v průběhu druhé 
deseti minutovky zajisti lo menší náskok 
a v době,  kdy ukazatel signalizoval 9. mi-
nutu, byl stav 19:24. Při ukončení polo-
času se již radovaly sokolky ze třídového 
vedení 27:24, když se jim podařilo vsíti t 
osm bodů v sérii. Vedení si udržovaly do-
mácí basketbalistky až do poloviny třetí -
ho dějství, kdy nejprve vedly 38:31 a ná-
sledně 41:34. Nevhodným střídáním, což 
u novopackých basketbalistek bývá čas-
té, se družstvo dostalo do útlumu, což 
využily hostující hráčky. A nejen že rozdíl 
dotáhly a skóre otočily, ale  nakonec tře-

tí  čtvrti ny se již radovaly ze čtyřbodové-
ho vedení, když na ukazateli svíti l stav 
41:45. Vedení si udržovaly hostující bas-
ketbalistky až do osmé minuty závěreč-
né čtvrti ny, kdy ještě vedly o pět bodů 
50:55. Naštěstí  pro domácí, se za tohoto 
stavu hráčky probraly  a během následu-
jících dvou minut rozdíl nejen stáhly, ale 
dokonce nádhernou trojkou nebráněné 
pivotky Radky Vršťalové se ujaly osm 
sekund před koncem vedení  58:55. Jak 
je basketbal vzrušující sport předvedla 
ještě domácí hráčka, když zbytečně fau-
lovala před trestným územím nejlepší 
střelkyni hostujícího týmu Anitu Smolí-
kovou. Ta se z trestných hodů nemýlila 
a stáhla vedení Nové Paky na pouhý je-
den bod. Po oddechovém čase domá-
cích vhazovaly sokolky  4 sekundy před 
koncem na polovině hostujícího týmu 
a vedení si již nenechali vzíU domácích 
byl bodový rozdíl mezi nejlepší střelkyní 
Hruškovou s deseti  body a sedmou střel-
kyní v pořadí  Pavlínou Jislovou pouhých 
pět bodů, u družstva Jičína střelecky kra-
lovala s jednadvaceti  body Anita Smolí-
ková, která si packý dres vyzkoušela 
před několika lety v prvé lize.
Za Paku: Hrušková 10, 2x3, 4/2, 3, Vršťa-
lová 9, 1x3, 2/2, 3, Pochopová 9, 4/3, 3, 
Turková 9, 6/5, 5, Matoušová 8, 1x3, 4/3, 
5, Jislová T. 7, 8/5, 1, Jislová P. 5, 5, 4/3,4, 

Marečková 1, 2/1, 2, Podrazilová 0, 0/0, 
0, Machová 0, 0/0, 2, Urbancová 0, 0/0, 2.
Za Jičín: Smolíková A. 21, 11/9, 1, Smolíko-
vá E, 9, 4/1, 5, Dlouhá 8, 3/2, 2, Kozáková 
T, 6, 7/4, 3, Klůzová 5, 2/1, 5, Vařechová 4, 
0/0, 3, Vití ková 2, 4/2, 4, Rychnová 2, 2/2, 
0, Kordíková 0, 0/0, 0, Kozáková R. 0,0/0, 
0, Kynčlová 0, 0/0, 2, Nečesaná 0, 0/0, 1. 
Trestné hody: 34/24(70,6%):33/ 21 
(63,6%), trojky: 4:0, fauly: 30:26,5 faulů: 
2 (Matoušová, Turková): 2 (Smolíková E. 
Klozová).
Utkání řídili rozhodčí:  Petr Dočkal z Par-
dubic a Tomáš Polda z Hradce Králové.
Oba týmy ještě čeká o předvánočním 
víkendu derby s Hořicemi a utkání v Pře-
louči.
 VBL žen
1. BSK TJ Jičín 13 11 2 910:686 24 
2. Sokol Nová Paka 13 11 2 850:699 24 
3. SK Týniště nad Orlicí 11 8 3 579:623 19 

4. Sokol ZVUS 
Hradec Králové „B“ 11 7 4 670:561 18 

5. Bižuterie Jablonec 
nad Nisou „B“ 10 7 3 586:523 17 

6. BK KARA Trutnov „B“ 11 6 5 648:657 17 
7. SŠB Pardubice 13 4 9 677:782 17 
8. TJ Jiskra Hořice 11 4 7 661:598 15 
9. BK Přelouč 11 3 8 549:638 14 
10. TJ Pardubičky 13 1 12 709:970 14 

11. BK Vysoké Mýto - 
Litomyšl 11 2 9 500:602 13 
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Vzhledem k tomu, že se pačtí  basketba-
listé rozhoupali s vystoupením ze 2. ligy 
až těsně před zahájením VBL, nesehráli 
v této oblastní soutěži prvá dvě utkání. 
Minulý pátek dohrávali druhé z nich v Ji-
číně, když s Turnovem již v Turnově pro-
hráli. Sokolům se s téměř jiným složením 
proti  sestavě ve 2. lize ve VBL zatí m moc 
nedařilo, když na svém kontě mají již 
čtyři porážky. Basketbalisté z okresního 
města mají o jednu prohru méně.
BSK Jičín – Sokol Nová Paka 101 – 111 
(31:32, 52:60.73:83)
Začátek utkání se lépe povedl sokolům, 
kteří se dvojkou a dvěma úspěšnými 
šestkami dostali do vedení 4:0. Za dvě 
minuty nejen domácí srovnali, ale oto-
čili skóre na 5:4. Hosté Banýrem opět 
převážili skóre o jeden bod ve svůj pro-
spěch. Tato přetahovaná trvala po ce-
lou prvou deseti minutovku, kdy do prvé 
dvouminutové přestávky šli domácí 
borci s vedením o jeden bod. Ve druhé 
čtvrti ně hosté nejen skóre otočili, ale 
ujali se vedení o osm bodů, když nasázeli 

do koše domácích, mimo dvojky a úspěš-
né trestné hody, čtyři trojky, na kterých 
se podíleli dvakrát Bajer a po jedné Šafář 
a Korbelář. Ve vyrovnané třetí  deseti mi-
nutovce hosté přidali ke svému rozdílu 
ještě dva body. Na obou stranách zača-
lo přihořívat s fauly, kdy jak domácí, tak 
i hosté měli šest hráčů po čtyřech a bylo 
zřejmé, že těžko oba celky dohrají v pl-
ném počtu hráčů. To se také stalo a jako 
první opusti l palubovku již ve třetí  minu-
tě závěrečné čtvrtky hostující Kmoníček. 
V šesté minutě vyrovnal skóre vylouče-
ných domácí Horyna. Domácí na tom 
ovšem byli lépe, protože na soupisce 
měli zapsaných jedenáct borců, zatí mco 
sokolové pouze osm a těm také nece-
lé tři minuty před koncem, kdy opusti li 
pro páté chyby palubovku nejlepší stře-
lec Bajer a mladý pivot Gott štein, zbyli 
na hřišti  pouze čtyři hráči. Naštěstí  v tu 
dobu již měli hosté nahráno devět bodů 
a tento náskok do konce utkání ještě 
o jeden bod zvýšili. Na obhajobu domá-
cího týmu je nutné dodat,  že dva výbor-

ní střelci Šindelář a Mašek rovněž sledo-
vali poslední minuty utkání pouze z la-
vičky. Konečné skóre, kdy se oba týmy 
střelecky dostaly přes stovku, je ve VBL 
málo vidět a spíše odpovídá výsledkům 
americké profesionální ligy.
Za Jičín: Šindelář 31, 3x3, 14/12, 5, Bitt ner 
20, 2x3, 8/8, 4, Mašek 15, 5/3, 5, Smolík 
9, 2x3, 1/1, 2, Horyna 8, 2/2, 5, Mužík 7, 
4/1, 5, Daňo 6, 3/2, 5, Štěrba 2, 2/2, 0, 
Beneš 2, 0/0, 1, Havránek 1, 2/1, 2.
Za Paku: Bajer 34, 4x3, 9/8, 5, Korbelář 
20, 3x3, 9/5, 4, Šafář 17, 2x3, 10/9, 4, 
Sekot J. 17, 3x3, 0/0, 2, Banýr 15, 9/5, 5, 
Sekot A. 4, 2/2, 1,  Gott štein E. 4, 0/0, 5, 
Kmoníček 0,0/0, 5. 
Trestné hody: 41/32 ( 78%): 39/29 
(74,4%), trojky 12:7. fauly 34:31, 5 fau-
lů: 5 (Šindelář, Mašek, Horyna, Mužík, 
Daňo): 1 (Bajer, Banýr, Gott štein, Kmoní-
ček), technická chyba: 1(Mašek).
Utkání řídili Marti n Svoboda z Hradce 
Králové a Tomáš Brandejs z Týniště n.O. 
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VELOCIPÉD KLUB NOVÁ PAKA
přeje všem příznivcům sportu, cyklisti ky 

a čtenářům časopisu Achát úspěšný nový rok 2016.

Připravujeme pro Vás následující akce:
• SCHWARZMARSCH – jarní vyjížďka na historických velo-

cipédech i současných bicyklech pro děti  a dospělé z řad 
Velocipéd klubu Nová Paka a jeho příznivců, duben/květen 
– termín bude upřesněn

• SUN RUN CROSS NOVÁ PAKA 2016 – 1. ročník závo-
du v běhu na 5 km a 10 km při Slavnostech slunovratu, 
součástí  budou i závody pro děti  SUN RUN KIDS 2016, 
18. června 2016, Jírovy sady

• BEMANIAX NOVOPACKÝ MARATON – 12. ročník MTB zá-
vodu na 34 km a  51 km pro širokou veřejnost s vloženým 
závodem pro děti  ve věku 6 – 13 let, 17. 9. 2016, Ski areál 
Máchovka

• VÁNOČNÍ MARŠ – tradiční cyklisti cká vyjížďka pro členy 
a příznivce Velocipéd klubu Nová Paka v čase vánočním, 
26. 12. 2016

15.SOKOLSKÝ TURNAJ DVOJIC 
V NOHEJBALE 2016

Rozpis turnaje:
Pořadatel: Sokol Nová Paka oddíl nohejbalu
Datum konání: Sobota 16. 1. 2016
Místo konání: Sportovní hala ZŠ Komenského
Vedení soutěže: ředitel - Marti n Vondráček
 vrchní rozhodčí - Vojtěch Kazda
Přihlášky: Do čtvrtka 14. 1. 2016 17,00 hodin
 Telefonicky na +420 724 151 783,
 e-mailem na voj.kaz@seznam.cz
Startovné: 400kč na dvojici 
  Samozřejmě dřív přihlášená družstva mají
  přednost, takže neváhejte!!!
  Kapacita je 20 družstev!
Losování: 15 minut před zahájením turnaje 
Předpis: hraje se podle pravidel nohejbalu
Míče: zajistí  pořadatel
Startují: hráči všech věkových kategorií
Disciplíny: nohejbalové dvojice neregistrované 
 + pozvané registrované(okres)
Nasazení: podle zvážení pořadatele,
 ale pravděpodobně bez nasazení
Systém soutěže: dvoustupňový: 
   I. stupeň skupinový
  II. vyřazovací
Rozhodčí: z řad hráčů podle pokynů vrchního rozhodčího 
Ceny: první tři týmy obdrží poháry 
 (2 poháry pro jednu dvojici)
 cena pro nejlepšího nohejbalistu turnaje
 cenu dostane pouze ten, kdo vydrží 

do závěrečného vyhlášení!
Časový pořad: 8,00 -8,30 - prezentace 
   8,30 - zahájení  
   17,00 - předpokládané vyhlášení výsledků
  Pořadatel si vyhrazuje právo časového posunu pořadu.
Občerstvení: pivo, limonáda, guláš, párky v rohlíku
    a další…
Různé: podmínkou je sálová obuv

Marti n Vondráček, ředitel turnaje
Vojtěch Kazda, vrchní rozhodčí

ZIMNÍ STADION NOVÁ PAKA
www.hokejnp.cz

Bruslení veřejnosti  (běžný pracovní a školní týden):
středa: 17:00 - 18:30
pátek: 17:00 - 18:30

sobota: 8:30 - 10:00 a 14:30 -16:00
neděle: 8:30 - 10:00 a 14:30 -16:00

Školní prázdniny 19. 12. 2015 - 3. 1. 2016 
každý den: 8:30 - 10:00, 10:30 - 12:00 a 14:30 - 16:00

24. 12. 2014 odpolední bruslení není!

SKI AREÁL MÁCHOVKA NOVÁ PAKA
www.skinp.cz

provoz v případě příznivých klimati ckých podmínek
každý den od 8:30 do 18:00
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AJURVÉDSKÁ MASÁŽ 
• na posilnění tkání a nervů
• masáž vyživí při stresu
• psychické a fyzické zátěži
• má omlazující a zkrášlující účinky
• kraniosakrální terapie na uvolnění orgánů

a doléčení úrazů
• uvolňování kloubů
• relaxační a klasická masáž. 

Nabízíme:
• posilňující a regenerační ajurvédské přípravky
• dárkové permanentky
• klidné prostředí
• možnost sauny a solária
• občerstvení po masáži

Jednorázová kůra 1 hodina 600 Kč.

hotel Šti kov, Nová Paka
M +420 608 216 720, +420 776 331 724

www.hotelsti kov.org/masaze.html

Firma VAGNER TRANSPORT s.r.o. 
přijme

ZKUŠENÉ A ZODPOVĚDNÉ ŘIDIČE 
na rozvoz léčiv

Požadujeme: ŘP sk.B, min. praxe 10 let,
nástup ihned

Info na tel.: 602 451 221, p. Vagner
e-mail: vagnertransportsro@seznam.cz

Den otevřených dveří Salon Beauty Venuše
Nový salon Beauty Venuše představilo v průběhu září procedury na tvarování postavy 

a redukci tuku v problemati ckých parti ích těla.

Na Dnech otevřených dveří si mohli zájemci vyzkoušet:
• VACU SHAPE - chůzi na páse v podtlaku.
• Novinku Energy Inra Ray - hubnoucí loď, kde jsou spojeny kombinace a prvky čínské medicíny, tepelná a světelná terapie.
• Dále jsme představili Laserovou lipolýzu i infračervenou deku. 
• Známou a účinnou metodu Přístojové lymfodrenáže nesmím opomenout, jelikož klientky s ní dosahují odstranění nejen 

celuliti dy, ale i detoxikace a zpevnění pokožky těla. 
• V prostorách Salonu je možné nabídnout také celkové poradenství a pomoc se snižováním nadváhy a správného stravování.

Pro velký zájem jsme Den otevřených dveří zopakovali a budeme určitě připravovat i jiné akce a těšit se na nové klienty.
Děkujeme za opravdu hojnou účast a příjemně strávený čas s lidmi, kteří k nám zavítali.

Přeji Všem klidné a spokojené Vánoce.

Michala Militká a team Salonu Beauty Venuše
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Vaja spol. s. r. o.
Nová Paka Šti kov 125, 509 01

tel.: 605 262 140

AKCE: VYBER SI SVÉ DUO! 

K JEDNOMU PÁRU SKEL, 

DRUHÝ PÁR SKEL ZDARMA! 

Akce platí do konce roku 2015! 

Otevřeno:
Po - Pá: 9:00 - 12:00 a 13:15 - 17:00

So: 9.00 - 11:00
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VYHLÁŠENÍ SPORTOVCŮ NOVÉ PAKY 2015
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